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BEVIS  
om justering av Kommunstyrelsen protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Kommunstyrelsen har sammanträtt den 22 september 2021 

Protokollet har justerats den  28 september 2021 

Anslaget sattes upp den 29 september 2021 

Anslaget tas ner den 21 oktober 2021 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  20 oktober 2021 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Registrator, kommunstyrelsens 
förvaltning, Kommunalvägen 28, 
Huddinge 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 

Agneta Sarenius Wickström 
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Godkännande av föredragningslistan  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Föredragningslistan fastställs med följande ändring: 

Ärende 7, Avtal om tidsbegränsat driftsansvar för Vidjavägen utgår efter beslut 
i samhällsbyggnadsutskottet. 
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Anmälan av jäv 
 
Inget jäv anmäls vid dagens sammanträde. 
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Avgift hunddagis vid daglig verksamhet enligt LSS  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Avgift för hunddagis vid daglig verksamhet enligt LSS, enligt bilaga 2 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 10 augusti 2021, 
fastställs. 

2. Vård- och omsorgsnämnden får i uppdrag att årligen justera avgiften med 
förändringen av prisbasbeloppet med år 2021 som basår. 

 
Sammanfattning 
Kvarnens dagliga verksamhet planerar att öppna en daglig verksamhet för 
funktionshindrade enligt LSS (lag om stöd och service till vissa 
funktionshindrade) i form av ett hunddagis. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
arbetsutskottets förslag och finner att så är fallet. 
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Försäljning av Bildhuggaren 1  
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Godkännande att Huddinge Samhällsfastigheter AB köper in ett aktiebolag i syfte att 
bilda ett nytt dotterbolag till Huddinge Samhällsfastigheter AB och döper bolaget till 
EGUH 2 Fastigheter Holdingbolag AB. 

2. Godkännande att Huddinge Samhällsfastigheter AB använder sig av EGUH 2 
Fastigheter Holdingbolag AB för att genomföra försäljningen av fastigheten 
Bildhuggaren 1 genom att samtliga aktier i Goldcup 27917 AB u.n.ä.t. Bildhuggaren l i 
Huddinge AB, organisationsnummer 559318- 3634, överlåts från EGUH Fastigheter 
Holdingbolag AB till EGUH 2 Fastigheter Holdingbolag AB och att 
aktieöverlåtelseavtalet med tilläggsavtal, överlåts från EGUH Fastigheter Holdingbolag 
AB till EGUH 2 Fastigheter Holdingbolag AB. 

3. Bolagsordning för det nybildade dotterbolaget EGUH 2 Fastigheter Holdingbolag AB 
godkänns (bilaga 3). 

4. Som styrelse i EGUH 2 Fastigheter Holdingbolag AB väljs Henrik Örneblad, Karin 
Iversen samt Timo Björkholm. Som ordförande i styrelsen väljs Henrik Örneblad. 
Samtliga val sker för tiden till och med den årsstämma som följer närmast efter det val 
till kommunfullmäktige som förrättas nästa gång. 

5. Som lekmannarevisor i EGUH 2 Fastigheter Holdingbolag AB väljs Ulrika Maria 
Wennberg. Uppdraget gäller för tiden intill slutet av den årsstämma som följer efter 
nästa val till kommunfullmäktige. 

6. Överlåtelse av fastigheten Bildhuggaren 1 till Goldcup 27917 AB u.n.ä.t. Bildhuggaren 
l i Huddinge AB, organisationsnummer 559318-3634, godkänns. 

7. Godkännande att Huddinge Samhällsfastigheter AB, via EGUH 2 Fastigheter 
Holdingbolag AB, kommer att försälja aktierna i ett nybildat dotterdotterbolag, 
Goldcup 27917 AB u.n.ä.t. Bildhuggaren l i Huddinge AB, organisationsnummer 
559318-3634, och därmed indirekt fastigheten Bildhuggaren 1, till Nordic Income 
Fund Sweden Holding 6 AB, organisationsnummer 559278-8573 (Altura fastigheter ett 
dotterbolag till NREP AB), enligt villkoren i aktieöverlåtelseavtalet med tilläggsavtal. 

8. Godkännande att Huddinge Samhällsfastigheter AB avvecklar det nuvarande 
holdingbolaget EGUH Fastigheter Holdingbolag AB med organisationsnummer 
559116-2408. 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige har gett Huddinge Samhällsfastigheter AB i uppdrag att vid lämplig 
tidpunkt avyttra Bildhuggarens verksamhetslokaler (KS-2020/1315.256). 
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Huddinge Samhällsfastigheter har genomfört en försäljningsprocess och föreslår en 
försäljning av Bildhuggaren 1 till Nordic Income Fund Sweden Holding 6 AB, 
organisationsnummer 559278-8573 (Altura fastigheter, ett dotterbolag till NREP AB). 
Försäljningen av fastigheten Bildhuggaren 1 sker formellt genom att Huddinge 
Samhällsfastigheter AB, genom EGUH 2 Fastigheter Holding AB, säljer 100 procent av 
aktierna i ett nybildat dotterdotterbolag, till vilken fastigheten överlåts, till köparen. 
Överenskommet fastighetsvärde är 440 mnkr och överskottet av försäljningen bedöms 
uppgå till 71 mnkr. 
 
Konceptet för försäljningar av fastigheter enligt förslaget och bilagorna 2 och 4 till detta 
tjänsteutlåtande överensstämmer med gällande inkomstskattelag och den praxis som 
bildats mot bakgrund av denna lag. Kommunfullmäktige har i nuvarande holdingbolags 
bolagsordning godkänt att Huddinge Samhällsfastigheter AB via holdingbolag ska kunna 
bilda dotterdotterbolag för försäljning av fastigheter. 
 
Mot bakgrund av att Huddinge Samhällsfastigheter AB tidigare har getts denna möjlighet 
föreslår kommunstyrelsens förvaltning att kommunfullmäktige godkänner att bolaget 
upprättar ett nytt holdingbolag (dotterbolag till Huddinge Samhällsfastigheter AB) samt 
genomför försäljning av fastigheten Bildhuggaren 1 enligt föreslagen process. Efter 
upprättandet av det nya holdingbolaget avvecklas det nuvarande holdingbolaget EGUH 
Fastigheter Holdingbolag AB med organisationsnummer 559116-2408. 

 

Överläggning 
Camilla Broo, kommundirektör informerar om ärendet och Henrik Örneblad, 
VD Huddinge Samhällsfastigheter finns tillgänglig för frågor. 
 
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Sara Heelge Vikmång (S), Nujin 
Alacabek (V), Anders Lönroth (MP) och Karl Henriksson (KD). 
  
Nujin Alacabek (V) yrkar avslag till förvaltningens förslag till beslut, se 
förslaget som bilaga till detta protokoll.  
 
Propositioner 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till förvaltningens 
förslag mot Vänsterpartiets förslag till beslut.  
Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla förvaltningens 
förslag. 
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Reservationer 
Nujin Alacabek (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag, vilket återfinns 
som bilaga till detta protokoll.  
 
Protokollsanteckningar 
Sara Heelge Vikmång (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
 
Anders Lönroth (MP) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
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Kommunstyrelsens yttrande över inriktningsärende 2022-
2024   
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsens yttrande över inriktningsärende 2022-2024 godkänns. 

2. Förslag till underlag till plan för samhällsbyggnad godkänns. 

Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet inte deltar i beslutet. 

 
Sammanfattning 
Det av stor vikt att kommunsektorn och Huddinge kommun förbereder för 
kommande års utmaningar som beskrivs i inriktningsärendet. Kommunstyrelsen 
behöver driva ett intensivt arbete för att genomföra och möjliggöra 
effektiviseringar för såväl den egna verksamheten som för övriga nämnders 
verksamheter. För att lyckas bedöms att resurser för ett omställningsarbete 
behöver avsättas under de kommande åren. I ärendet beskrivs också vissa 
kommungemensamma kostnader, som utbyggnad av trygghetskameror, 
säkerhetslösningar och avtal inom digitalisering, som behöver hanteras i den 
fortsatta budgetprocessen. Därutöver identifieras behov av åtgärder och resurser 
inom samhällsplaneringen för att lyckas genomföra planerad utbyggnad på ett 
kostnadseffektivt sätt. 
 
Årliga löneökningar bedöms kunna hanteras genom ett löpande 
effektiviseringsarbete. 
 
Större förändringar av mål, indikatorer och målvärden 2030 bör undvikas då 
den nya målstrukturen är under en implementeringsfas. Kommunstyrelsen vill 
dock föreslå att renodla målet Lyckad skolgång och tidiga insatser lägger 
grunden för framtiden till utbildningsverksamheterna. Indikatorn om invånare 
självskattat hälsotillstånd bör tas bort eller bytas ut. 
 
Investeringsbehovet, exklusive samhällsbyggnadsinvesteringar, summerar till 
125 mnkr för perioden 2022-2026. Underlag för beslut om 
samhällsbyggnadsinvesteringar kommer att uppdateras i samband med den 
fortsatta budgetprocessen. 
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I årets budgetprocess bifogas ett förslag till underlag till plan för samhälls-
byggnad till kommunstyrelsens yttrande över inriktningsärendet. Beslut om 
planen och projektstarter sker i Mål och budget 2022. 
 
Överläggning 
Patrik Forshage, biträdande kommundirektör informerar om ärendet. 
 
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Sara Heelge Vikmång (S), Nujin 
Alacabek (V), Anders Lönroth (MP), Anders Abel (MP), Henrik Juhlin (C) och 
Yossi Sigal (S). 
  
Under överläggningen informerar Sara Heelge Vikmång (S), Nujin Alacabek 
(V) och Anders Lönroth (MP) att Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Miljöpartiet inte deltar i beslutet. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
förvaltningens förslag och finner att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Sara Heelge Vikmång (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta 
protokoll. 
 
Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
 
Anders Lönroth (MP) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta 
protokoll. 
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Fördjupad utredning om nytt kommunhus  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Fördjupad utredning om nytt kommunhus med bilagor, Bilaga 1 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 20 augusti 2021 
godkänns. 

2. Uppdraget förnyad utredning om nytt kommunhus dnr 2019/504 ska därmed 
anses som slutfört. 

3. Lokalprogram, bilaga 1 till den fördjupade utredningen om nytt kommunhus, 
fastställs. 

4. Lokalisering av ett nytt kommunhus till Paradisbacken 33 fastställs. 

5. Huddinge Samhällsfastigheter AB utses som huvudman för det nya 
kommunhuset. 

6. Kommunstyrelsen ska inarbeta investeringen av nytt kommunhus i förslag till 
Mål och Budget 2022. 

7. Kommunstyrelsen ges i uppdrag att påbörja projektering i syfte att 
genomföra byggnation av nytt kommunhus. 

8. Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden ges i uppdrag att beskriva 
Sjödalsgymnasiets framtida lokalbehov på kort och lång sikt. 

9. Kultur- och fritidsnämnden ges i uppdrag att beskriva kulturskolans framtida 
lokalbehov på kort och lång sikt. 

10. Kultur- och fritidsnämnden ges i uppdrag att ompröva lokalprogrammet för 
nytt huvudbibliotek. 

11. Huddinge samhällsfastigheter AB ges, i samverkan med HUGE Bostäder 
AB, i uppdrag att ordna nya eller ersättningslokaler till de hyresgäster i 
befintliga lokaler som berörs av byggnationen av kommunhus. 

12. Kommunstyrelsen ges i uppdrag att arbeta fram ett lokalprogram för nytt 
Drifthus.  

13. Kommunstyrelsen ges i uppdrag att utreda alternativa platser för 
parkeringshus till det nya kommunhuset. 
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14. Kommunstyrelsen ska i kommunens delårsrapport per augusti inarbeta 
resurser om max 4 mnkr för att påbörja projektering och utredningar med mera i 
syfte att genomföra byggnation av nytt kommunhus. 

15. Kommunstyrelsen ska i förslag till Mål och Budget 2022 inarbeta resurser 
för att fortsätta projektering, detaljplanearbete, utredningar med mera i syfte att 
genomföra byggnation av nytt kommunhus. 

 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade 2020-09-28 om ett uppdrag till kommunstyrelsen att 
utföra en fördjupad utredning om uppförandet av nytt  
utveckling, mötesformer och var medarbetarna befinner sig när de arbetar. Därav har 
ett nytt lokalprogram arbetats fram utifrån dessa nya förutsättningar. 
 
I utredningen har fördjupade studier för nytt kommunhus genomförts på tre olika 
lokaliseringar med olika alternativ på byggnader. Efter utvärdering av dessa mot 
uppsatta mål återstår två alternativ; 
- Nybyggnad på ”Kommunhustomten”, Kommunalhuset 2, dvs. där det befintliga 
kommunhuset finns idag.  
- Återbruk (Om- och tillbyggnad) på ”Paradisbacken”, Paradisbacken 33, där bland 
annat vårdcentral och Sjödalsgymnasiet ligger idag.  
 
En fördjupande mobilitetsutredning med omvärldsanalys och studier av 
parkeringslösningar har också utförts för de olika lokaliseringarna.  
 
Gällande lokalisering väger ett antal faktorer över till Paradisbackens fördel vilket 
förordas. Dels är det centrala läget mer attraktivt ur både ett medborgarperspektiv och 
medarbetarperspektiv samt att placeringen av nytt kommunhus på Paradisbacken 
kommer bidra till utvecklingen av Huddinge centrum. För de befintliga hyresgästerna 
i fastigheten inleds ett arbete med att finna nya lokallösningar. Gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden samt Kultur- och fritidsnämnden får i uppdrag att definiera 
sina lokalbehov. De kortsiktiga lokalbehoven ska redovisas i årets 
verksamhetsberättelse. De långsiktiga behoven hanteras inom ramen för nämndens 
totala lokalbehovsprognos och kommunstyrelsens lokalresursplan, inkluderat 
strukturplan för gymnasieskolan samt strukturplan av kulturverksamheten i Huddinge.  
 
Investeringskalkyler samt beräkningar av hyror och livscykelkostnad på 50 år har 
utförts för de två slutliga alternativen. Byggkostnaden på Kommunhustomten 
beräknas till 812 mkr och på Paradisbacken 642 mkr, dessa kostnader är exklusive 
parkering och bibliotek. Årshyran år 1 för nytt kommunhus exklusive parkering och 
bibliotek blir på Kommunhustomten 42,6 mkr och för Paradisbacken 38,7 
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mkr. Kostnad för att bygga ett nytt bibliotek beräknas till 80 mkr och hyran blir 5,3 
mkr. Kostnad för parkeringslösning för Kommunhustomten är 110 mkr med hyra 6,2 
mkr och för Paradisbacken varierar kostnaden för parkering, beroende på lösning, 
mellan 109 mkr och 233 mkr med en hyra på mellan 5,8 – 12 mkr. Allt i 2021 års 
kostnadsläge. Följdkostnader för bland annat evakueringar och nya lokaler till 
hyresgäster tillkommer i båda alternativen.  
 
En studie har utförts gällande huvudmannaskap, eget ägande eller en privat 
fastighetsägare. Flertalet aspekter pekar till fördel för eget ägande. Förutom att 
kommunen behåller rådigheten över fastigheten är hyreskostnaden lägre samt att den 
totala tiden för att bygga nytt kommunhus blir 2 år kortare vid eget ägande.  
 
En sammanfattning av den fördjupade utredningen och de tre beslut som skall fattas 
(lokalprogram, lokalisering och huvudmannaskap) är att kommunstyrelsens 
förvaltning föreslår att besluta om det nya lokalprogrammet och att påbörja 
projektering i syfte att genomföra byggnation av ett nytt kommunhus på 
Paradisbacken 33. Som huvudmannaskap förordas eget ägande. 
 
Överläggning 
Eva Ellenfors, chef Strategisk fastighets- och lokalsektion och Liselott Nilsson, 
konsult Strategisk fastighets- och lokalsektion informerar om ärendet. 
 
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Nujin Alacabek (V), Leif Dyrvall (DP), 
Ingalill Söderberg (DP), Mats Arkhem (SD) Anders Lönroth (MP), Camilla Broo, 
kommundirektör, Henrik Juhlin (C) och Anne-Marie Högberg (S) 
  
Nujin Alacabek (V) yrkar bifall till eget förslag, som återfinns som bilaga till detta 
protokoll.  
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
samhällsbyggnadsutskottets förslag och finner att så är fallet. 
 
Ordförande ställer härefter propositioner mot varandra, om bifall till Vänsterpartiets 
tilläggsyrkande mot avslag till detsamma, och finner att kommunstyrelsen beslutar att 
avslå tilläggsyrkandet.  
 
Reservationer 
Nujin Alacabek (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag, vilket 
återfinns som bilaga till detta protokoll. 
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Protokollsanteckningar 
Ingalill Söderberg (DP) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
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Avtal om tidsbegränsat driftsansvar för Vidjavägen  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet utgår efter beslut i samhällsbyggnadsutskottet. 
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Avsiktsförklaring väg 226, Flemingsberg, planskildhet 
och nedsänkning  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Avsiktsförklaring mellan Huddinge kommun, Region Stockholm 
trafikförvaltningen och Trafikverket avseende väg 226, Flemingsberg 
planskildhet och nedsänkning godkänns i enlighet med bilaga till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 12 augusti 2021. 

 
Sammanfattning 
Den 8 februari 2021 fattade Kommunfullmäktige beslut om att Kommunen 
skulle ingå en överenskommelse med Trafikverket och Region Stockholm 
Trafikförvaltningen om en avsiktsförklaring för åtgärdsvalsstudie för 
bytespunkt Flemingsberg, KS-2020/1989. 
 
I avsiktsförklaringen var parterna överens om att för att uppnå samtliga mål i 
åtgärdsvalsstudien måste Flemingsbergs station byggas om. En av de 
identifierade åtgärderna i åtgärdsvalsstudien omfattar nedsänkning av väg 226 
genom Flemingsberg. 
 
I arbetet med åtgärdsvalsstudien konstaterades det att de framtagna målen med 
bytespunkten inte kan uppfyllas om Huddingevägen och en framtida spårväg 
(Spårväg syd) korsas i samma plan. Den åtgärd som uppfyller målen är en 
planskild korsning mellan spårvägen och Huddingevägen och 
åtgärdsvalsstudien har föreslagit en nedsänkning av väg 226 genom 
Flemingsberg. 
 
För att åtgärden nedsänkning av väg 226 ska kunna ingå i en prioritering i 
kommande länsplan kom Trafikverket, Huddinge kommun och Region 
Stockholm överens om att ta fram en avsiktsförklaring för nedsänkning av väg 
226 för ansvarsfördelning och finansieringsprinciper. En sådan process inleddes 
i början av året och har nu lett fram till denna avsiktsförklaring inklusive 
medfinansieringsprinciper. 
 
Förvaltningen anser att avsiktsförklaringen kan bidra till att objektet kan 
finansieras inom länsplan 2022-2033. Objektet är en viktig pusselbit för fortsatt 
utveckling mot de mål som ställs upp i utvecklingsprogram och utvecklingsplan 
för Flemingsberg. De principer som regleras i avsiktsförklaringen ger  
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förutsättningar för godtagbara villkor för kommunen i ett kommande 
medfinansieringsavtal. 
Kommunen åtar sig att medfinansiera objektet med 322 miljoner kronor av den 
bedömda investeringen på 1 181 miljoner koronor. Kommunens 
medfinansiering kan finansieras genom uttag av exploateringsbidrag och 
försäljning av mark. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M) och Anders Lönroth (MP). 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med samhällsbyggnads-
utskottet förslag och finner att så är fallet. 
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Detaljplan för Medicinaren 19  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen ger Kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att pröva en ny 
detaljplan för fastigheten Medicinaren 19 inom kommundelen Flemingsberg i 
enlighet med kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 9 juli 
2021. 

 
Sammanfattning 
Syftet med planläggningen är att pröva en utvidgad användning och utveckling 
av Novum forskningspark inom fastigheten Medicinaren 19. Projektet syftar 
också till att stärka Hälsovägen och Alfred Nobels allé som stadsgator med 
urbana kvaliteter och förstärka sammanhållningen inom Flemingsberg. 
 
Planområdet är cirka 2 hektar stort och inkluderar preliminärt fastigheten 
Medicinaren 19 samt mindre del av Medicinaren 5 där infarten till området från 
Hälsovägen är belägen. Planområdet består till största del av den befintliga 
Novum-byggnaden samt hårdgjorda ytor för angöring och logistik. I sydöstra 
delen finns en grönyta. Planområdet är beläget mellan Hälsovägen i nordöst och 
den högre belägna Blickagången i sydväst. 
Fastigheten Medicinaren 19 ägs idag av regionen och upplåts med tomträtt åt 
Hemsö Medicinaren AB som är exploatör i projektet. 
 
Planarbetet kommer bedrivas med standardförfarande. 
Viktiga frågor i planarbetet är hantering av dagvatten och skyfall, parkering och 
stadsbyggnadskvaliteter i form av kopplingar och levande bottenvåningar. 
 
Förvaltningens bedömning är att projektet är i linje med kommunens 
övergripande visioner för Flemingsberg. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
samhällsbyggnadsutskottet förslag och finner att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Hemsö Medicinaren AB 
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Intentionsavtal mellan Huddinge kommun och Hemsö 
Medicinaren AB inom kommundelen Flemingsberg  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Intentionsavtal mellan Huddinge kommun och Hemsö Medicinaren AB rörande 
Medicinaren 19 inom kommundelen Flemingsberg godkänns i enlighet med 
bilagt intentionsavtal till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 
2021-05-24. 
 
Sammanfattning 
Förslag till en utvidgad användning och utveckling av Novum-forskningspark 
inom fastigheten Medicinaren 19 har initierats av exploatören Hemsö 
Medicinaren AB genom en planbeskedsansökan. Målet med en utveckling är att 
på sikt kunna komplettera nuvarande verksamhet med flera verksamheter inom 
befintlig och tillkommande byggnader på fastigheten. 
 
Planområdets areal uppgår till ca 2 ha och omfattar fastigheten Medicinaren 19 
och en mindre del av fastigheten Medicinaren 5. Planområdet är beläget inom 
sjukhusområdet för Karolinska Universitetssjukhuset Huddinge, i västra 
Flemingsberg. Region Stockholm är fastighetsägare och Hemsö Medicinaren 
AB är tomträttshavare för fastigheten Medicinaren 19. 
 
Inriktningen för planarbetet är att åstadkomma en bredare markanvändning för 
planområdet för att möjliggöra fler kunskapsintensiva arbetsplatser som kan 
knyta samman akademi, sjukvård och civilsamhälle. Planarbetet syftar också till 
att möjliggöra lokaler för gymnasium eller högre utbildning för ca 800 elever. 
 
Förslag till intentionsavtal reglerar bland annat inriktning och kostnader för ny 
detaljplan, exploateringsförutsättningar samt exploateringsbidrag för 
övergripande anläggningar och medfinansieringsersättning för Spårväg syd. 
Projektet bedöms inte få ett negativt nettoresultat. 
Ett antagande av kommande detaljplan beräknas kunna föreligga under kvartal 
4 2023. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med samhälls-
byggnadsutskottet förslag och finner att så är fallet. 
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Beslutet ska skickas till 
Hemsö Medicinaren AB 
Region Stockholm 
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Avtal om ändring av Mark- och exploateringsavtal 
avseende Medicinaren 5 mellan Huddinge kommun och 
Region Stockholm  
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Avtal om ändring av Mark- och exploateringsavtal avseende Medicinaren 5 
mellan Huddinge kommun och Region Stockholm godkänns i enlighet med 
bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 21 juni 
2021. 

2. Kommunstyrelsen ges i uppdrag att vidta erforderliga åtgärder för att 
genomföra detaljplanen för Medicinaren 5 m.fl., del II (Huddinge 
sjukhusområde). 

 
Sammanfattning 
Detaljplan 0126K-15933, Medicinaren 5, del II Huddinge sjukhusområde vann 
laga kraft 2014-10-03 och togs fram gemensamt av dåvarande Stockholms läns 
Landsting, nuvarande Region Stockholm (nedan Exploatören) och Huddinge 
kommun, med syfte att möjliggöra utökad byggrätt för sjukhusändamål i 
anslutning till sydvästra delen av Exploatörens fastighet Medicinaren 5. 
 
Mark- och exploateringsavtalet undertecknades 22 augusti 2014 och reglerar 
förutsättningarna för genomförandet av detaljplanen, samt tar upp kostnader 
och överlåtelse av mark mellan Exploatören och Huddinge kommun. 
 
Syftet med Avtal om ändring av Mark- och genomförandeavtal avseende 
Medicinaren 5, (nedan kallat Tilläggsavtalet) är att precisera mellan Huddinge 
kommun och Exploatören överenskomna ändringar och tillägg till Mark- och 
exploateringsavtalet från 2014. I övriga delar som ej tas upp i Tilläggsavtalet 
gäller tidigare undertecknat Mark- och exploateringsavtal med diarienummer 
KS-2014/952. 
 
I Mark- och exploateringsavtalet från 2014 beskrivs särskilt tidplanen för 
utbyggnaden av Anatomivägen till en kommunal gata med kommunal standard. 
Utbyggnaden var tänkt att påbörjas efter att en beställning från Exploatören 
lämnats till Huddinge kommun innan 2020-01-01, därefter skulle Huddinge 
kommun ha tillåtelse att på eget initiativ tillträda och bygga ut nya 
Anatomivägen i enlighet med gällande detaljplan. 
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Huddinge kommun och Exploatören har under hösten 2020 och delar av 2021, 
med anledning av Exploatörens planering för sjukhusets eventuella framtida 
utbyggnader, fört diskussioner kring de marköverlåtelser och tidpunkten för 
utbyggnaden av nya 
 
Anatomivägen. Exploatören har visat sig vara angelägen att utbyggnaden inte 
sker nu enligt vad som tidigare avtalats om. Huddinge kommun är angelägen att 
en kommunal gata på sikt byggs ut i enlighet med gällande detaljplan, samt att 
det avtalsförhållande beträffande ansvar och kostnadsfördelning som avtalats 
om i Mark- och exploateringsavtalet från 2014 så långt det går bibehålls. 
 
Huddinge kommun och Exploatören har med anledning av ovan beskrivning 
kommit överens om att skjuta fram den tidpunkt då utbyggnaden av 
Anatomivägen senast ska beställas och påbörjas till 2028-12-31. Exploatören 
ska i enlighet med tidigare överenskommelse även framgent stå för den faktiska 
kostnaden för utbyggnaden av den kommunala gatan Anatomivägen, samt 
överlåta allmän plats utan ersättning. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med samhälls-
byggnadsutskottet förslag och finner att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Region Stockholm 
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Detaljplan för del av Visättra 1:1 (Centralmarken)  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen ger förvaltningen uppdrag att pröva ny detaljplan för del av 
fastigheten Visättra 1:1 (Centralmarken) inom kommundelen Flemingsberg i 
enlighet med kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 9 juli 
2021. 

 
Sammanfattning 
Syftet med planläggningen är att pröva ny bebyggelse för kontor, verksamheter 
och eventuellt bostäder samt gator inom stationsnära läge i Flemingsberg. 
 
Detaljplaneprojektet är en del i att realisera planprogrammet för 
Flemingsbergsdalen. I planprogrammet föreslås evenemang på den aktuella 
platsen. Planuppdraget frångår nu detta men överensstämmer ändå med 
planprogrammets syfte. Övriga viktiga tidigare ställningstaganden är 
Utvecklingsprogram för Flemingsberg 2050, Utvecklingsplan för Flemingsberg 
(samrådsversion), Översiktsplan 2030 och RUFS 2050. Planuppdraget är i linje 
med dessa styrdokument. 
 
Planområdet består av del av fastigheten Visättra 1:1 som ägs av Huddinge 
kommun och exploateras av Fabege AB. Markanvisningsavtal mellan Huddinge 
kommun och Fabege AB avseende del av fastigheten Visättra 1:1 
(Centralmarken) godkändes i kommunfullmäktige 2021-04-19 § 12. Ytan är 
preliminärt cirka ett hektar stort och består av naturmark, grusad yta samt en 
gång- och cykelväg. 
 
Viktiga frågor i planarbetet är bland annat koppling till omgivningen och 
parallella pågående projekt, dagvatten och skyfall, logistik, gestaltning och 
naturvärden. 
 
En preliminär bedömning är att planarbetet kommer kunna bedrivas med 
standardförfarande. 
 
Planarbetet har en mycket snäv preliminär tidplan som anger antagande under 
kvartal 2 2022. 
 
Förvaltningens bedömning är att uppdraget är i linje med tidigare 
ställningstaganden och kommer kunna bidra till positiva effekter för 
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planområdet, Flemingsberg och kommunen. Tidplanen är dock mycket snäv 
vilket innebär en risk för lägre kvalitet både inom och intill planområdet. 
Detaljplanen med sin strategiskt viktiga placering kommer sätta förut-
sättningarna för kommande utveckling intill. 
 
Överläggning 
Sofia Gregorsson, planarkitekt Planenheten Sydvästra och Victor Halonen, 
exploateringsingenjör Mark- och exploateringssektionen informerar om ärendet.  
 
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Anders Lönroth (MP), Sara Heelge 
Vikmång (S), Nujin Alacabek (V), Yossi Sigal (S), Leif Dyrvall (DP) och 
Helené Hill, samhällsdirektör. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med samhälls-
byggnadsutskottet förslag och finner att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Sara Heelge Vikmång (S) anmäler protokollsanteckning, se till bilaga detta 
protokoll. 
 
Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
 
Anders Lönroth (MP) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta 
protokoll. 
 
Beslutet ska skickas till 
Fabege AB 
  
  

  



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  26 (63) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 22 september 2021 § 13   
    
Diarienummer KS-2019/2585.313    
 

 
 

Beslut om planbesked för Odalmannen 1 i Segeltorp 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen lämnar ett positivt planbesked avseende planläggning för 
fastigheten Odalmannen 1 i Segeltorp. 

 
Sammanfattning 
Fastighetsägaren Genova Bostad Projektutveckling AB har den 8 oktober 2019 
inkommit med en ansökan om planbesked i syfte att ta fram en ny detaljplan för 
fastigheten Odalmannen 1. Ansökan avser möjliggörande av omvandling av en 
fastighet från handel och kontor till bostäder och därmed utveckling och 
förtätning av befintligt bostadsområde i Segeltorp. Förslaget omfattar 11 
bostadsenheter i radhus. Förslaget ansluter väl till befintligt villaområde. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Ann-Marie Högberg (S), Anders Abel 
(MP) och Helené Hill, samhällsbyggnadsdirektör. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med samhälls-
byggnadsutskottet förslag och finner att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Sara Heelge Vikmång (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta 
protokoll. 
 
Anders Lönroth (MP) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta 
protokoll. 
 
Beslutet ska skickas till 
Genova Bostad Projektutveckling AB 
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Beslut om planbesked för Vårby gård 2:27 i Vårby  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen lämnar ett negativt planbesked avseende planläggning för 
fastigheten Vårby gård 2:27. 

 
Sammanfattning 
Sökanden har den 8 april 2021 lämnat in begäran om planbesked för fastigheten 
Vårby gård 2:27. Ansökan avser att ändra detaljplanens bestämmelser i syfte att 
tillåta ett flerbostadshus med upp till fyra lägenheter på fastigheten. 
 
Det flerbostadshus som ansökan avser står redan olovligen på fastigheten. 
Sökande har under våren 2021 ansökt om bygglov för att få byggnaden 
godkänd i efterhand, men fått avslag eftersom ansökt åtgärd strider mot 
gällande detaljplan (diarienr MBF 2021-000976). Miljö- och 
bygglovsförvaltningen handlägger sedan augusti 2016 även ett tillsynsärende 
kopplat till fastigheten avseende olovlig åtgärd och byggnation. 
 
Gällande detaljplan för fastigheten Vårby gård 2:27 medger ett friliggande 
enbostadshus i två våningar med en högsta möjlig byggnadsarea av 120 
kvadratmeter. I byggnaden är det möjligt att inreda ett så kallat 
generationsboende om maximalt 65 kvadratmeter. Genomförandetiden är 15 år, 
till och med maj 2025. 
 
Med hänsyn till kommunens riktlinjer för planbesked under pågående 
genomförandetid samt rörande enskilda småhusfastigheter bedömer 
förvaltningen att planändring i dagsläget inte är lämpligt för fastigheten. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med samhälls-
byggnadsutskottet förslag och finner att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Sökanden 
Bygglov- och tillsynsnämnden 
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Beslut om planbesked för fastigheterna Orren 5 och 
Orren 2  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen lämnar ett positivt planbesked avseende planläggning för 
fastigheterna Orren 5 och Orren 2. 

 
Sammanfattning 
Företaget Greenstorage AB har inkommit med en begäran om planbesked för 
fastigheterna Orren 5 respektive Orren 2 i enlighet med bilaga 1 och bilaga 2. 
Fastigheterna är belägna i anslutning mot varandra på Djupåsvägen i Stuvsta. 
Syftet med ansökan avser verksamhet för Selfstorage med ett högre 
exploateringstal än nuvarande detaljplan tillåter. Idag regleras fastigheterna 
genom Detaljplan 0126K-14575,SEGERSMINNE 1:30 M.FL . 
Genomförandetiden för detaljplanen gäller till och med 2022-05-31. 
Detaljplanen medger handel/ej livsmedel, kontor och icke-störande småindustri. 
  
På Orren 2 önskar sökanden bygga tre våningar med den översta våningen 
indragen. Byggnadsarean planeras till 1250 kvm och total bruttoarea till ca 
4500 kvm. På Orren 5 önskar sökanden bygga 1000 kvm i fyra våningsplan, 
totalt ca 
3800 kvm med indragen övervåning. 
  
Verksamheten anses lämplig för platsen enligt nuvarande översiktsplan och den 
är kundorienterad varför det exponerade läget är en fördel. Det är också en 
fördel för platsen att verksamheten endast skulle generera begränsat med trafik 
och parkeringsbehov jämfört med t ex handel. 
  
När det gäller alternativa användningar i övrigt kan konstateras att 
marknadsläget för kontor inte är optimalt. Inte heller bostäder är lämpligt med 
hänsyn till det bullerutsatta läget. 
Förvaltningen föreslår att positivt planbesked meddelas sökanden. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med samhälls-
byggnadsutskottet förslag och finner att så är fallet. 
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Beslutet ska skickas till 
Greenstorage AB 
 
  

  



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  30 (63) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 22 september 2021 § 16   
    
Diarienummer KS-2020/1876.361    
 

 
 

Genomförandebeslut för upprustning av lekplats 
Printzparken 
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Upprustning av lekplats Printzparken genomförs i enlighet med 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 27 juni 2021. 

2. För upprustning av lekplats Printzparken i enlighet med kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 27 juni 2021 godkänns en 
nettoinvesteringsbudget om 7 miljoner kronor.  

 
Sammanfattning 
Printzparken finns med i Lekplatsprogrammet (2013) som en av de lekparker 
som behöver rustas upp. Målet med projektet är att lekplatsen ska rikta sig till 
en bredare åldersgrupp och ges ett mer varierat innehåll. Det breddade utbudet 
av aktiviteter gör att lekplatsen kan fungera som en samlingspunkt och 
mötesplats för de boende i Stortorp. 
 
Projektet finns med i mål och budget 2021 inom kommunala investeringsmedel 
för park- och lekplatsprojekt. Projektets totala kostnad prognosticeras till 7 
miljoner kronor. Byggnation planeras starta hösten 2021 och slutföras år 2022. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Nujin Alacabek (V) och Rasmus 
Lenefors (S). 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med samhälls-
byggnadsutskottet förslag och finner att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Rasmus Lenefors (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta 
protokoll. 
 
Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
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Beslutet ska skickas till 
Klimat- och stadsmiljönämnden 
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Genomförandebeslut för upprustning av Kräpplaparken 
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Upprustning av Kräpplaparken genomförs i enlighet med kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 5 augusti 2021. 

2. För upprustning av Kräpplaparken i enlighet med kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 5 augusti 2021 godkänns en 
nettoinvesteringsbudget om 19 miljoner kronor. 

 
Sammanfattning 
Det finns behov av att rusta upp Kräpplaparken i enlighet med intentionerna i 
park- respektive lekplatsprogrammet. Målet med projektet är att öka parkens 
attraktivitet genom att skapa fler målpunkter. Idag är parken framförallt en plats 
som passeras på väg till andra platser. Kräpplaparken planeras att bli en viktig 
grön mötesplats för närboende. 
 
För upprustning av Kräpplaparken godkänns en nettoinvesteringsbudget om 19 
miljoner kronor. Projektet finns med i mål och budget 2021 inom kommunala 
investeringsmedel för park- och lekplatsprojekt. Byggnation planeras starta 
hösten 2021 och slutföras år 2022. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Anders Lönroth (MP), Rolf Johansson 
(KD) och Karl Henriksson (KD). 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med samhälls-
byggnadsutskottet förslag och finner att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Karl Henriksson (KD) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta 
protokoll. 
 
Anders Lönroth (MP) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta 
protokoll. 
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Beslutet ska skickas till 
Klimat- och stadsmiljönämnden 
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Remiss Kollektivtrafikplan 2050 – svar på remiss från 
Trafikförvaltningen, Region Stockholm  
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen godkänner förvaltningens förslag till yttrande gällande 
Remiss Kollektivtrafikplan 2050 enligt bilaga 1 till tjänsteutlåtande daterat den 
29 juni 2021 med följande tillägg som sista mening i andra stycket under 
rubriken ”Mål och uppfyllelse: Utifrån alla de olika åtgärder som regionen och 
kommunerna ansvarar för anser kommunen också att den övergripande 
ambitionsnivån för andelen kollektivtrafik 2050 borde vara högre.  

2. Kommunstyrelsen godkänner Södertörnskommunernas gemensamma 
yttrande gällande Remiss Kollektivtrafikplan 2050 enligt bilaga 2 till 
tjänsteutlåtande daterat den 22 september 2021. 

 
Sammanfattning 
Huddinge kommun har mottagit remiss Kollektivtrafikplan 2050. Remissen 
kommer från Trafikförvaltningen, Region Stockholm. 
 
Syftet med planen är att ge berörda planeringsaktörer en gemensam bild av 
kollektivtrafiksystemets långsiktiga behov, bidra till ökad kunskap om 
regionens behov av ökad kollektivtrafik samt bidra till en målstyrd planering av 
trafikförvaltningens verksamhet. 
 
I grova drag beskriver planen inledningsvis mål och planeringsförutsättningar. 
Ett nytt trafikkoncept presenteras som förtydligar kollektivtrafikens olika roller. 
Kvarstående framtida briser och behov analyseras och baserat på detta pekas 
förslag på åtgärder ut. Vidare beskrivs effekterna av planens åtgärder och hur 
väl de bidrar till att uppnå målen samt viktiga områden för fortsatt arbete och 
genomförande av planen. 
 
Förvaltningen är överlag positiv till kollektivtrafikplanen och anser att det är 
bra med en övergripande plan som tar ett helhetsgrepp över 
kollektivtrafiksystemet. Dock anser förvaltningen att valet av analysmodell 
samt val av målpunkter som bristanalysen baseras på gör att enbart brister 
mellan regionala kärnor samt mellan regionala kärnor och kommuncentrum 
kommer fram. Detta är problematiskt för en kommun med Huddinges geografi. 
Förvaltningen anser också att måluppfyllelsen enligt planen inte är tillräcklig.  
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Överläggning 
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Nujin Alacabek (V), Anders Lönroth 
(MP), Henrik Juhlin (C), Sara Heelge Vikmång (S), Mats Arkhem (SD).  
 
Daniel Dronjak (M), ordförande, lämnar ett Ordförandeförslag för koalitionen, 
vilket återfinns som bilaga till detta protokoll.  
 
Nujin Alacabek (V) yrkar bifall till eget förslag, vilket återfinns som bilaga till 
detta protokoll.  
 
Anders Lönroth (MP) yrkar avslag på punkt 2 och bifall på punkt 1. 
 
Propositioner 
 
Beslutspunkt 1 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till punkt 1 i enlighet 
med förvaltningens förslag mot bifall till punkt 1 i enlighet med 
ordförandeförslaget. Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla 
ordförandes förslag. 
  
Beslutspunkt 2 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till punkt 2 i enlighet 
med förvaltningens förslag, mot avslag i enlighet med Miljöpartiets yrkande. 
Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla förvaltningens 
förslag. 
  
Vänsterpartiets förslag 
Slutligen ställer ordförande propositioner mot varandra, om bifall till det nya 
förslaget till beslut, vilket är likalydande med ordförandeförslaget, mot bifall till 
Vänsterpartiets förslag till beslut. Ordförande finner härvid att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla det nya förslaget till beslut. 
  
Sammanfattningsvis 
Sammanfattningsvis beslutar kommunstyrelsen i enlighet med 
ordförandeförslaget i sin helhet. 
 
Reservationer 
Nujin Alacabek (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag, 
vilket återfinns som bilaga till detta protokoll. 
 
Anders Lönroth (MP) reserverar sig mot beslutet, se skriftlig reservation som 
bilaga till detta protokoll.  
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Protokollsanteckningar 
Henrik Juhlin (C) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
 
Beslutet ska skickas till 
Trafikförvaltningen, Region Stockholm 
Samordnare Södertörn 
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Sjötrafikutredning del 1 – svar på remissversion 2 från 
Trafikförvaltningen, Region Stockholm  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Bifogat yttrande till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 30 
juni 2021, bilaga 1, överlämnas till Trafikförvaltningen som Huddinge 
kommuns yttrande över Sjötrafikutredning del 1 (TN 2019-0440). 

 
Sammanfattning 
Trafikförvaltningen Region Stockholm har genomfört en utredning om hur 
Stockholmsregionens sjötrafik ska utformas. Huddinge kommun har 
identifierats som en viktig intressent och har beretts möjlighet att lämna 
synpunkter. 
 
En första remiss av sjötrafikutredningen genomfördes sommar-höst år 2020. 
Huddinge kommun har lämnat ett yttrande, 2020-09-16 KS § 12. Efter remissen 
har sjötrafikutredningen genomgått revideringar utifrån inkomna synpunkter 
och fortsatta analyser. 
 
Trafikförvaltningen Region Stockholm föreslår efter remiss och samråd, samt 
överväganden i relation till övergripande mål för skärgårdstrafiken, ett 
sammanvägt alternativ för skärgårdstrafikens framtida uppbyggnad och 
fartygsflottans formering. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning ställer sig positiv till vidare utredning av en ny 
sjötrafiklinje mellan Botkyrka – Huddinge – Ekerö. 
 
Vidare är kommunstyrelsens förvaltning positiv till det sammanvägda 
alternativet som har arbetats fram utifrån de två utredningsalternativen från den 
första remissomgången. Alternativet medför möjlighet att uppfylla 
Waxholmsbolagets breda uppdrag enligt ägardirektivet samt erbjuder inte bara 
de fastboende i skärgården en mer anpassad trafik utan kan också erbjuda 
resurseffektivisering. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning vidhåller synpunkter från tidigare lämnat 
yttrande över den första remissen och vill framhålla att vi ställer oss positiva till 
att ha sjötrafik vid Vårby brygga och ser gärna att båtlinjen utreds parallellt med 
fortsatt planerande av Vårby udde. Det finns stor potential till att utveckla  
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Vårby till en strategisk plats att bo, leva och verka på i regionen och 
förvaltningen ser fram emot fortsatt dialog med Trafikförvaltningen 

 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
samhällsbyggnadsutskottet förslag och finner att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Trafikförvaltningen, Region Stockholm 

  



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  39 (63) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 22 september 2021 § 20   
    
Diarienummer KS-2021/1405.109    
 

 
 

Trafiksäkerhetsplan för Stockholms stad – svar på remiss 
från Stockholms stad  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Bifogad skrivelse till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 
den 10 juni 2021, bilaga 1, överlämnas till Stockholm stad som Huddinge 
kommuns yttrande över Remiss av Trafiksäkerhetsplan för Stockholms stad 
(Dnr T2020-03235). 

 
Sammanfattning 
Trafiknämnden i Stockholm fattade 27 maj beslut om att skicka ut förslag på ny 
Trafiksäkerhetsplan för Stockholms stad på remiss. Syftet med 
trafiksäkerhetsplanen är att ta ett samlat grepp om Stockholms stads 
trafiksäkerhetsrelaterade arbete och att peka ut den strategiska riktningen 
framåt. I första hand är trafikkontoret intresserat av att få svar på följande frågor 
om förslaget till ny trafiksäkerhetsplan. 
 
1. Är det rätt insatsområden eller saknas något perspektiv? 
2. Hur ser ni på de valda åtgärdsområdena? 
3. Har din verksamhet planer på att utveckla arbetet inom något av insats- eller 
åtgärdsområdena – där vi skulle kunna haka i arbetet och få synergieffekter? 
4. Vad skulle din organisation kunna bidra med för att uppnå målen i planen? 
5. Bedriver ni något annat arbete som är bra för trafikkontoret att känna till vid 
framtagandet av åtgärdsplanen? 
  
Förvaltningen anser att det är mycket positivt att Stockholms stad tar ett samlat 
strategiskt grepp kring trafiksäkerhetsarbetet. Förvaltningen ser många likheter 
mellan Stockholms stads val av insatsområden och de insatsområden som lyfts 
fram i Huddinge kommuns trafiksäkerhetsplan från år 2017. Det bör därmed 
finnas goda möjligheter till samarbete och synergieffekter inom 
trafiksäkerhetsområdet. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med samhälls-
byggnadsutskottet förslag och finner att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Stockholms stad - Trafikkontoret 
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Redovisning av förslag på platser lämpliga att anlägga 
hundrastgårdar  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av förslag på platser lämpliga att 
anlägga hundrastgårdar, i enlighet med bilaga till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 12 augusti 2021. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen 16 juni 2021 gav kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att 
tillsammans med miljö- och bygglovsförvaltningen utreda och föreslå platser 
lämpliga för lokalisering av hundrastgårdar samt studera möjligheten att 
involvera hundägare i drift och underhåll (KS-2020/2322). 
 
Kommunstyrelsens förvaltning har tillsammans med miljö- och bygglovs-
förvaltningen studerat ett antal olika platser. De tre platser som föreslås i denna 
redovisning uppfyller de angivna kriterierna att de ska vara utspridda i 
kommunen och ligga i anslutning till naturområden. Platserna som föreslås 
ligger i Glömsta/Källbrink, Grantorp samt Nytorps mosse. 
 
Miljö- och bygglovsförvaltningen är positiv till olika modeller av kombinerade 
driftsformer. Miljö- och bygglovsförvaltningen planerar att under hösten 2021 
se över vilka möjligheter som finns för olika typer av brukaravtal. Anläggningar 
som t ex hundrastgårdar föreslås ingå i detta arbete. 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att redovisningen daterad den 10 
augusti 2021 godkänns. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Leif Dyrvall (DP) och Ingalill Söder-
berg (DP). 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med samhälls-
byggnadsutskottet förslag och finner att så är fallet. 

 
Beslutet ska skickas till 
Miljö- och bygglovsförvaltningen 
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Ny valdistriktsindelning i Huddinge kommun  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

I enlighet med vad som anges i bilaga 1 till förvaltningens tjänsteutlåtande 
daterat den 11 augusti 2021 beslutas följande: 

1. Ett nytt distrikt skapas i Huddinge centrum med delar av nuvarande 
valdistrikten Huddinge C samt Paradisbacken. Det nya valdistriktet får namnet 
Huddinge C. 

2. Ett nytt distrikt, benämnt Paradisbacken, skapas med delar av nuvarande 
valdistrikten Hörningsnäs samt Paradisbacken. 

3. Ett nytt distrikt, benämnt Tomtberga S, skapas med delar av nuvarande 
valdistrikten Huddinge C samt Hörningsnäs. 

4. Ett nytt distrikt skapas i Storängen med delar från nuvarande valdistrikten 
Solgård, Paradisbacken samt Hörningsnäs. 

5. Nuvarande valdistriktet Tomtberga ändrar namn till Tomtberga N. 

6. Nuvarande valdistrikten Hörningsnäs och Solgård får nya gränsdragningar. 

7. Gränsdragningen ändras för valdistrikten Milsten, Snättringe gård och 
Skogsäng. 

8. Valdistriktet Glömsta delas upp i två distrikt; Glömsta N och Glömsta S. 

9. Ett nytt valdistrikt, benämnt Fullersta gård, skapas med delar från nuvarande 
valdistrikten Källbrink och Fullersta Gård. Befintliga valdistrikten Källbrink 
och Fullersta gård får nya gränsdragningar. Därtill föreslås nuvarande 
valdistriktet Fullersta gård byta namn till Fullersta torg. 

10. I övrigt ska nuvarande valdistriktsindelning gälla. 

 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige gav den 17 maj 2021 ett uppdrag att genomföra en 
översyn av valdistriktsindelningen i Huddinge kommun med utgångspunkt i de 
krav som vallagen ställer.  
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Översynen har lett fram till ett förslag till ny valdistriktsindelning för Huddinge 
kommun. Förslaget innebär att nuvarande 60 valdistrikt utökas till 64 valdistrikt 
och att det görs en omfördelning av flera befintliga valdistrikt för att möta 
vallagens krav.  
 
Förvaltningens bedömning är att förslaget till ny valdistriktindelning uppfyller 
vallagens krav. Genom att föreslå en indelning där inget distrikt överstiger 1800 
röstberättigade finns goda marginaler i förhållande till vallagens gräns om max 
2000 röstberättigade per distrikt, samtidigt som det minskar risken för trängsel 
och köbildning. Även arbetsbelastningen för de som arbetar i vallokalerna 
minskar. Sammantaget bidrar detta till att skapa goda förutsättningar att få ett 
bra mottagande och god information i vallokalerna, som kan bli mer jämbördig 
i de olika kommundelarna. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
arbetsutskottets förslag och finner att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Rasmus Lenefors (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta 
protokoll. 
 
Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
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Avbryt avvecklingen av den kommunala hemtjänsten – 
svar på motion väckt av Sara Heelge Vikmång (S), Nujin 
Alacabek (V) och Anders Lönroth (MP)  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Mot bakgrund av kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 
25 augusti 2021, anses motionen besvarad. 

 
Sammanfattning 
Den 14 december 2020 väcktes en motion i kommunfullmäktige av 
ledamöterna Sara Heelge Vikmång (S), Nujin Alacabek (V) och Anders 
Lönroth (MP). Motionärerna föreslår att kommunfullmäktige ska besluta att 
Huddinge kommun ska ha hemtjänst i egen regi som ett alternativ för de äldre. 
Motionen följer av vård- och omsorgsnämndens beslut från den 26 november 
2020 om att avveckla hemtjänsten i egen regi. 
 
Förslaget till svar på motionen har tagits fram av kommunstyrelsens förvaltning 
och socialförvaltningen tillsammans i en samberedning. Ärendet har också gått 
på remiss till Huddinges pensionärsråd föreslår att remissen tillstyrkes. 
 
Vård- och omsorgsnämndens beslut att avveckla hemtjänsten i egen regi 
överklagades den 10 december 2020, och den 8 februari 2021 kom 
förvaltningsrätten med sin dom. Förvaltningsrätten meddelade att beslutet om 
att avveckla hemtjänsten i egen regi har tagits på fel nivå då beslutet är av större 
vikt för kommunen. På denna grund ansåg förvaltningsrätten att det aktuella 
beslutet skulle upphävas. Kommunen valde att inte överklaga 
förvaltningsrättens dom. 
 
Då ingen avveckling av hemtjänst i egen regi genomförs finns verksamheten 
kvar och utgör således även fortsättningsvis ett alternativ för de som är i behov 
av hemtjänst. 
 
Förvaltningen föreslår kommunstyrelsen anse motionen besvarad. 
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Överläggning 
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Sara Heelge Vikmång (S), Anders 
Lönroth (MP), Nujin Alacabek (V).  
 
Sara Heelge Vikmång (S), Nujin Alacabek (V) och Anders Lönroth (MP) yrkar 
att kommunstyrelsen ska bifalla motionen. 
 
Propositioner 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till förvaltningens 
förslag mot bifall till Sara Heelge Vikmång (S), Nujin Alacabek (V) och Anders 
Lönroth (MP) yrkande. Ordförande finner härvid att kommunstyrelsen beslutar 
i enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Reservationer 
Sara Heelge Vikmång (S), Nujin Alacabek (V) och Anders Lönroth (MP) 
reserverar sig mot beslutet med en gemensam skriftlig reservation, vilken 
återfinns som bilaga till detta protokoll. 
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Införskaffande av mobila syrgasapparater till Huddinges 
äldreboende - svar på motion väckt av Martin Nigals (SD) 
och Ann Clewett (SD)  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till vad som anges i kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 11 augusti 2021, avslås motionen. 

 
Sammanfattning 
Martin Nigals (SD) och Ann Clewett (SD) har den 8 februari 2021 väckt en 
motion om att Huddinge kommun ska införskaffa mobila syrgasapparater till 
Huddinges äldreboenden. 
 
Motionen har remitterats till vård- och omsorgsnämnden för synpunkter. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning instämmer i vård- och omsorgsnämndens 
ställningstagande att förslagen i motionen inte bedöms genomförbara. 
 
Behovet av syrgas på kommunens äldreboenden och inom hemtjänsten uppfylls 
redan idag av region Stockholm. 
 
Förvaltningen ser varken något behov av eller några berättigade skäl till att 
överta ansvaret för syrgasutrustning från region Stockholm. 
 
Med hänvisning till detta föreslår kommunstyrelsens förvaltning att motionen 
ska avslås. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), och Mats Arkhem (SD). 
 
Mats Arkhem (SD) yrkar att kommunstyrelsen ska bifalla motionen. 
 
Propositioner 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till arbetsutskottets 
förslag mot bifall till Mats Arkhem (SD) yrkande. Ordförande finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
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Reservationer 
Mats Arkhem (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag. 
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SOU 2021:6 God och nära vård - Rätt stöd till psykisk 
hälsa – svar på remiss från Socialdepartementet  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Bifogad skrivelse till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 
den 11 augusti 2021, bilaga 1, överlämnas till Socialdepartementet som 
Huddinge kommuns yttrande över betänkandet God och nära vård – Rätt stöd 
till psykisk hälsa (SOU 2021:6). 

 
Sammanfattning 
God och nära vård – Rätt stöd till psykisk hälsa (SOU 2021:6), är ett 
betänkande om hur primärvården ska bli bättre på att ta emot och behandla 
personer med psykisk ohälsa. Betänkandet är en del av God och nära 
vårdutredningen som lämnat fyra förslag sedan 2017. Rätt stöd till psykisk 
hälsa, är det femte och sista förslaget. Gemensamt för alla fem utredningar är att 
fokus ligger på att vården ska utgå från patientens behov, och mindre från hur 
hälso- och sjukvården valt att organisera sig. 
 
Av betänkandet framgår att de instruktioner som tidigare tagits fram av 
Socialstyrelsen till vården för arbetet med personer med psykisk ohälsa inte 
används i tillräcklig omfattning. Särskilt gäller detta primärvården och 
vårdcentralerna dit människor med enklare form av psykisk ohälsa ofta söker 
sig. 
 
Mot bakgrund av detta framgår i betänkandet att regioner såväl som kommuner 
behöver ta fram tydligare instruktioner för hur primärvård och vård av äldre ska 
hjälpa människor med psykisk ohälsa. 
Ärendet har samberetts mellan kommunstyrelsens förvaltning och social-
förvaltningen. Förvaltningarna ser betänkandets förslag som positiv och 
nödvändig då det finns en allt mer tilltagande problematik kring människors 
psykiska hälsa samt att jämlik vård är en förutsättning för ett socialt hållbart 
samhälle. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
arbetsutskottets förslag och finner att så är fallet. 
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Beslutet ska skickas till 
Socialdepartementet 
Socialnämnden 
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Snabbare lagföring- ett snabbt förfarande i brottmål (SOU 
2021:46) – svar på remiss från Justitiedepartementet 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Bifogad skrivelse enligt bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 22 september 2021, överlämnas till 
Justitiedepartementet som Huddinge kommuns yttrande över betänkandet 
Snabbare lagföring- ett snabbförfarande i brottmål (SOU 2021:46). 

 
Sammanfattning 
Huddinge kommun har fått betänkandet Snabbare lagföring- ett 
snabbförfarande i brottmål på remiss från Justitiedepartementet. 
 
För att snabbare lagföra unga lagöverträdare föreslår betänkandet olika åtgärder 
för målgrupperna vuxna och barn, med ett så kallat ”vuxenspår” och ett 
”ungdomsspår”. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning anser att utredningens förslag i vissa fall kan 
möjliggöra snabbare lagföring. 
 
Dock finns en farhåga att förslaget med snabbare lagföring kan få till följd att 
mindre tid läggs på brottsförebyggande och trygghetsskapande arbete. Detta 
anser förvaltningen är väsentligt att beakta vid vidare införande av ett 
snabbförfarande. 
 
Förvaltningen är även positiv till ett deltagande i försöksverksamheten. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
arbetsutskottets förslag och finner att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Justitiedepartementet 
Socialnämnden 
Trygghets- och delaktighetsberedningen 
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Utkast till Stockholms läns skogsstrategi – svar på 
remiss från Länsstyrelsen Stockholm  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 17 augusti 2021, 
överlämnas till Länsstyrelsen Stockholm som svar på remissen ”Utkast till 
Stockholms läns skogsstrategi”. 

 
Sammanfattning 
Huddinge kommun har fått en remiss från Länsstyrelsen Stockholm rörande 
”Utkast till Stockholms läns skogsstrategi”. I strategins nuläge slås fast att 
Stockholm är ett expanderande storstadslän med 2,4 miljoner invånare och att 
länet står inför en rad utmaningar, inte minst med koppling till 
befolkningstillväxten. 
 
Strategins övergripande mål är att ”Stockholms län har en livskraftig 
skogsnäring, ett aktivt mångbruk medhållbarhet och tillväxt i fokus och skogar 
som är tillgängliga för alla”. 
Insatsområden och regionala mål är: 
 
-Hållbart skogsbruk 
-Värdeskapande besök i skogen 
-Stockholm som marknad 
-Skogen i samhällsplaneringen 
 
Förslag till remissvar har tagits fram av kommunstyrelsens förvaltning och 
miljö- och bygglovsförvaltningen gemensamt i en samberedning. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning anser att utkastet till Stockholms läns 
skogsstrategi i allt väsentligt är bra, men att det finns ett antal synpunkter som 
bör beaktas i den fortsatta beredningen av ärendet och som redovisas under 
rubriken ”Förvaltningens synpunkter” i kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 17 augusti 2021. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
arbetsutskottets förslag och finner att så är fallet. 
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Beslutet ska skickas till 
Länsstyrelsen Stockholm 
Klimat- och stadsmiljönämnden 
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SOU 2021:61 Utvisning på grund av brott - ett skärpt 
regelverk – svar på remiss från Justitiedepartementet 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Bifogad skrivelse till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 
den 16 augusti 2021, bilaga 1, överlämnas till Justitiedepartementet som 
Huddinge kommuns yttrande över betänkandet Utvisning på grund av brott – ett 
skärpt regelverk (SOU 2021:61). 

 
Sammanfattning 
Betänkandet Utvisning på grund av brott – ett skärpt regelverk har inkommit 
från Justitiedepartementet för yttrande. Utredningen har haft i uppdrag att göra 
en översyn av regelverket om utvisning på grund av brott, stärka skyddet mot 
utvisning för brottsoffer samt se över reglerna om att neka och återkalla 
uppehållstillstånd på grund av brott. 
 
Utredarens överväganden och förslag inom uppdraget att skärpa reglerna om 
utvisning på grund av brott består i första hand av: 
 
- omstrukturering av 8 a kap. utlänningslagen (2005:716) där mängden 
ändringar är så stor att kapitlet föreslås upphävas och ersättas med ett nytt, 
- vissa huvuddrag i regleringen behålls, 
- utvisning får på samma sätt som i dag ske vid risk för fortsatt brottslighet, 
straffvärdesgränsen sänks till sex månaders fängelse, 
- brottets karaktär kan läggas till grund för utvisning, 
- domstolen ska särskilt beakta utlänningens etablering i det svenska samhället, 
kravet på synnerliga skäl för utvisning när utlänningen vistats länge i Sverige 
tas bort, 
- förbudet mot att utvisa den som kom till Sverige som barn ersätts med ett 
kvalificerat -krav för utvisning, 
- möjligheterna att utvisa en person som omfattas av EES-regelverket kan inte 
utökas, men vissa regler får en ändrad utformning eller tas bort, 
- särskilda förutsättningar för att utvisa den som har ställning som varaktigt 
bosatt, 
- återreseförbudet blir längre, 
- återreseförbuden börjar löpa först vid dagen för utresa, 
- ökade möjligheter att utvisa den som har gjort sig skyldig till hedersrelaterad 
brottslighet eller hatbrott, 
- en särskild prövningsregel vid hedersrelaterad brottslighet och hatbrott, 
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- bestämmelsen om utvisningsmen tas bort, och 
- effektivare verkställighet. 
 
Utredarens överväganden och förslag inom uppdraget att se över reglerna om 
att neka och återkalla uppehållstillstånd på grund av brott består i första hand 
av: 
  
- den allmänna bestämmelsen om nekande av uppehållstillstånd på grund av 
brott skärps, 
- det bör inte införas en allmän regel om återkallande av uppehållstillstånd på 
grund av brott som en utlänning begått i Sverige, 
- det bör inte införas en allmän regel om återkallande av uppehållstillstånd på 
grund av brott som en utlänning begått utomlands, och 
- domstolen ska särskilt beakta utlänningens etablering i det svenska samhället. 
  
Utredarens överväganden och förslag inom uppdraget att stärka skyddet mot 
utvisning för brottsoffer består i första hand av: 
  
- socialnämnden bör ges behörighet att ansöka om betänketid, 
- skyddsreglerna vid brustna anknytningar ger ett tillräckligt skydd mot att 
fortsatt uppehållstillstånd nekas, och 
- en regel mot återkallelse av uppehållstillstånd vid brustna anknytningar införs. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M) och Nujin Alacabek (V). 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
förvaltningens förslag och finner att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
 
Beslutet ska skickas till 
Justitiedepartementet 
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Överenskommelse avseende Energi och klimatrådgivning 
2022–2025 – svar på rekommendation från Storsthlm 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Samverkansöverenskommelse för regionala energi- och klimatrådgivningen 
(EKR) i Stockholms län, bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 17 augusti 2021, antas. 

 
Sammanfattning 
Huddinge kommun har fått ”Samverkansöverenskommelse för regionala energi- 
och klimatrådgivningen (EKR) i Stockholms län” med rekommendation om 
antagande från Storsthlm (bilaga 1) då nuvarande överenskommelse upphör 
2021. Kommunerna i Stockholms län har sedan 2004 samverkat kring energi- 
och klimatrådgivning. 
 
Avsikten med överenskommelsen är att stödja en fungerande och 
kostnadseffektiv kommunal energi- och klimatrådgivning inom Stockholms län. 
Målsättningen är att skapa förutsättningar för en effektiv användning av de 
resurser som tillfaller kommunerna i Stockholms län för EKR verksamhet via 
statsbidrag. Samarbetet ska sträva efter att skapa förutsättningar för insatser 
som bidrar till att minska regionens negativa klimatpåverkan mer än vad som 
skulle kunna åstadkommas utan mellankommunalt samarbete. 
 
Klimat- och stadsmiljönämnden lämnade den 23 mars 2021, genom ett 
delegationsbeslut, ett yttrande över tidigare version av förslag till ny 
samverkansöverenskommelse till Storsthlm. Bland annat framförde nämnden 
att den är positiv till de förändringar som gjorts avseende Storsthlms styrelses 
roll i samarbetet samt instämde i förslaget att samverkansöverenskommelsen 
ska gälla i fyra år då en mer långsiktig och stabil organisation underlättar för att 
verksamheten ska fungera och vara effektiv. Även en del andra åsikter 
lämnades. I den nu bilagda reviderade versionen har synpunkterna tagits om 
hand. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning och miljö- och bygglovsförvaltningen, som 
samberett ärendet, har inga ytterligare synpunkter och anser att 
kommunstyrelsen ska föreslå kommunfullmäktige att anta överenskommelsen. 
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Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
arbetsutskottets förslag och finner att så är fallet. 
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Förslag till avtal om strategiskt partnerskap mellan 
Södertörns högskola och Huddinge kommun  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Förslag till avtal om strategiskt partnerskap mellan Södertörns högskola och 
Huddinge kommun, bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 11 augusti 2021, godkänns. 

 
Sammanfattning 
Innovationer och utveckling är nyckelfrågor i en kunskapsdriven ekonomi och 
därför behövs satsningar på framtagande av ny kunskap liksom 
implementeringen av redan befintlig. I det arbetet fyller ett systematiskt 
samarbete mellan kommunen och den högre utbildningen en viktig funktion. 
Det övergripande målet i Mål och budget ”God ekonomi och effektiv 
verksamhet” har bäring på samarbetet med akademierna då det innebär att 
skattemedel används effektivt. Att arbeta smartare kan handla om att använda 
ny teknik för att digitalisera och automatisera arbetssätt, men minst lika mycket 
att ta till sig kunskaper och erfarenheter från andra då det gör verksamheten 
rationellare och kvalitativt bättre. 
 
Mot bakgrund av att Huddinge kommun och Södertörns högskola har en bred 
och välutvecklad samverkan har ett förslag till hur samarbetet kan bli än 
effektivare genom en gemensam organisering och struktur tagits fram av 
kommunen och akademin tillsammans och formaliserats i ett avtal om 
strategiskt partnerskap. 
 
Partnerskapet föreslås styras av en ledningsgrupp som träffas en gång per år för 
uppföljning av arbetet samt beslutar om kommande prioriterade områden och 
verksamhetsplan, utifrån de underlag som strategiska arbetsgruppen tagit fram. 
Huddinge kommuns representanter i ledningsgruppen utgörs av biträdande 
kommundirektör och gymnasie- och arbetsmarknadsdirektör. Partnerskapet 
utvecklas i en strategisk arbetsgrupp som träffas två ggr/år. Den strategiska 
arbetsgruppen består av forskare/lärare inom de tematiska områden som 
partnerskapet fokuserar på, liksom motsvarande verksamhetsansvariga i 
kommunens förvaltningar. 
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Avtalet förutsätter arbetsinsatser i ledningsgruppen och den strategiska arbets-
gruppen, men då vissa av dessa arbetsuppgifter utförs redan idag men inte  
fullt så rationellt som det föreslagna partnerskapet förväntas leda till kommer 
inga merkostnader att uppstå. Föreslagna partnerskap antas göra den 
kommunala verksamheten kvalitativt bättre och/eller effektivare. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning anser att det förslagna partnerskapet ligger i 
linje med kommunens strategi för samverkan med akademierna och 
kommunens hållbarhetsarbete avseende de tre hållbarhetsperspektiven och 
föreslår kommunstyrelsen att godkänna bifogat förslag till avtal. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
arbetsutskottets förslag och finner att så är fallet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 22 september 2021 § 31   
    
Diarienummer KS-2021/1645.692    
 

 
 

Granska och omförhandla Huddinge kommuns avtal 
rörande Fleminghallen - svar på nämndinitiativ från Sara 
Heelge Vikmång (S)  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Nämndinitiativet återremitteras till förvaltningen, för att förvaltningen ska se 
över formuleringen av förslag till beslut. 

 
Sammanfattning 
I juni 2021 väckte Sara Heelge Vikmång (S) ett nämndinitiativ rörande 
hanteringen av Fleminghallen där det föreslås att kommunstyrelsen beslutar 
undersöka möjligheterna att omförhandla avtalet för Fleminghallen, att 
förvaltningen får i uppdrag att arbeta för att fylla lokalerna samt att en 
oberoende granskning tillsätts som utreder hanteringen av Fleminghallen. 
 
Fleminghallen ligger i Flemingsberg, är kommunens enda fullstora hall med 
läktare och är nyttjad till 70 procent. Fleminghallens hyresavtal var helt 
avgörande för att få igång utvecklingen i Flemingsbergsdalen genom det avtal 
som slöts med fastighetsbolaget Fabege AB. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning menar att avseende nämndinitiativets förslag att 
undersöka möjligheterna att omförhandla avtalet för Fleminghallen är det ett 
löpande uppdrag för förvaltningen enligt lokalförsörjningens policy och 
riktlinjer och ska lämnas utan åtgärd. 
 
I lokalförsörjningsprocessen kommer lokalbehovsbeskrivning från alla nämnder 
att inhämtas för att överväga kommunalt brukande av Fleminghallens 
outnyttjade ytor. Har kommunen inte något behov av lokaler i Fleminghallen 
kommer en utredning att göras rörande vad som krävs för att kommunen ska 
kunna hyra ut lokalerna i andra hand. Nämndinitiativets förslag att ge 
förvaltningen i uppdrag att arbeta för att de tomma lokalerna i Fleminghallen 
blir uthyrda behandlas redan inom ramen för detta pågående ärende. Förslaget 
att tillsätta en oberoende granskning lämnas utan åtgärd. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Sara Heelge Vikmång (S), Rasmus 
Lenefors (S), Nujin Alacabek (V), Anders Lönroth (MP), Karl Henriksson 
(KD), Anders Abel (MP) och Bo Källström (L). 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 22 september 2021 § 31 forts.   
    
Diarienummer KS-2021/1645.692    
 

 
Sara Heelge Vikmång (S), Nujin Alacabek (V) och Anders Lönroth (MP) yrkar 
att kommunstyrelsen ska bifalla nämndinitiativet. 
 
Ajournering 
Under överläggningen föreslår ordförande ajournering i minst 10 minuter. 
Kommunstyrelsen ställer sig bakom förslaget. 
 
Ordförande föreslår återremiss av nämndinitiativet för att se över förvaltningens 
beslutformulering. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar kommunstyrelsen om det är styrelsens mening att ärendet ska 
avgöras idag, och finner att så inte är fallet. Härmed återremitteras ärendet till 
förvaltningen för förnyad beredning. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 22 september 2021 § 32   
    
Diarienummer KS-2021/1860.111    
 

 
 

Anmälan av delegationsbeslut till kommunstyrelsens 
sammanträde 22 september 2021  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Redovisning av de delegationsbeslut som förtecknats i bilagor till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 26 juli godkänns. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har överlåtit sin beslutanderätt till utskott, ordförande och 
tjänstemän i enlighet med kommunstyrelsens delegationsordning. Dessa beslut 
ska redovisas till kommunstyrelsen. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
förvaltningens förslag, och finner härvid att så är fallet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 22 september 2021 § 33   
    
Diarienummer KS-2021/188.901    
 

 
 

Valärenden 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att befria följande personer från följande uppdrag:  
Bo Källström (L) Från uppdraget som ledamot i 

näringslivsberedningen 
Thomas Blockstrand (L) Från uppdraget som ledamot i 

funktionshinderrådet 
 

Kommunstyrelsen beslutar om följande val för nedan angiven tid: 
Ny ledamot i näringslivsberedningen för perioden till och med 31 
december 2022 
Sofia Knutz (L) Efter Bo Källström 

 

 
Sammanfattning 
De aktuella avsägelserna och nomineringen har tillställts kommunstyrelsen i 
form av ett val-PM, sammanställt av förvaltningen. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar först om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med val-
PM, och finner härvid att så är fallet.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 22 september 2021 § 34   
    
Diarienummer KS-2021/1426.915    
 

 
 

Meddelanden till kommunstyrelsen 22 september 2021 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen har tagit del av informationen. 

 
Sammanfattning 
Sammanställning av information till kommunstyrelsen har tillställts dess 
ledamöter i samband med det att kallelsen inför sammanträdet publicerades. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar kommunstyrelsen om styrelsen har tagit del av informationen 
och finner att så är fallet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 22 september 2021 § 35   
    
    
 

 
 

Övriga frågor  
Inga övriga frågor anmälda vid dagens sammanträde. 

 
 

  
 



Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2021-09-22 

Förslag 

 

Ärende 4 Försäljning av Bildhuggaren 1 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

att avslå att Huddinge Samhällsfastigheter köper in ett aktiebolag i syfte att bilda ett 

nytt dotterbolag till Huddinge Samhällsfastigheter och genomför försäljningen av 

fastigheten Bildhuggaren 1 (p.1-p.8)  

 

Bakgrund 

Vi har tidigare motsatt oss bostadsförsäljningar från Huge Bostäder och att 

försäljningarna sker genom att bolag bildas och andelarna avyttras. Syftet med detta 

är enbart att undgå att betala skatt för kapitalvinsten på fastigheten. Vi är väl 

medvetna om att metoden är i överensstämmelse med reglerna i inkomstskattelagen. 

Metoden är dock omstridd och vi anser inte att kommunen ska skatteplanera på detta 

sätt. Därför ska förslaget avslås. 

 

Vi står för övrigt kvar vid vår inställning att verksamheterna i Bildhuggaren inte ska 

drivas av privata aktörer. Verksamheterna var från början planerade för kommunal 

drift. Vi anser att kommunen själv ska tillgodose medborgarnas behov av omsorg. 

Det finns en stor risk för att privata aktörer med vinstintressen kommer att sätta 

vinsten framför allt. Vi anser att skattepengarna istället ska gå till vår gemensamma 

välfärd.  

 

Historien om Bildhuggaren är i grunden också ett exempel på hur den borgerliga 

kaosprivatiseringen driver goda kommunala planeringar i stöpet som leder till 

kostsamma beslut som undergräver det kommunala förtroendet. Den kommunala 

planeringen för ett kombinerat särskilt boende (SÄBO) och förskola driven i egen regi 

föll när vård- och omsorgsnämnden beslutade att lägga ut SÄBO till Lagen om 

valfrihetssystem (LOV). Vi anser att skattepengar skall förvaltas ansvarsfullt och inte 

genom ideologisk kostsam privatiseringsiver. Våra gemensamma skattemedel skall 

gå till vår gemensamma välfärd. 

 

 

Nujin Alacabek                                       Niklas Bougt 

 

 



 
 

Huddinge kommun 

Kommunstyrelsen 

2021-09-22 

 

PROTOKOLLSANTECKNING 

 
Ärende 4: Försäljning av Bildhuggaren 1 
 
Socialdemokraterna yrkade avslag till beslutet i kommunfullmäktige om att ge Huddinge 
Samhällsfastigheter i uppgift att avyttra Bildhuggarens verksamhetslokaler och att privatisera 
äldreboendet och förskolan som planerades starta i kommunal regi.  

 
Vi tycker att det är mycket olyckligt att den moderatledda koalitionen med stöd av 
Sverigedemokraterna driver fram marknadslösningar och privatiseringar i vår gemensamma 
välfärd. Det leder till ett ineffektivt utnyttjande av våra gemensamma skattekronor, 
skattekronor som skulle kunna gå till lärare, förskollärare, barnskötare och undersköterskor. 
Vi har motsatt oss tidigare beslut om att hälften av alla nytillkomna kommunalt finansierade 
verksamheter skall uppföras och drivas i privat regi. Vi har också motsatt oss införandet av 
valfrihetssystem inom särskilt boende (LOV). 

 

Konsekvenserna av Moderaternas politik innebär att kommunen inte längre har samma 
rådighet över planeringen av platser inom särskilt boende. Två kommunala boenden har lagts 
ned samtidigt som Bildhuggaren, som under hela processen planerats att drivas i kommunal 
regi – privatiseras.  

 
Vi varnade i samband med att beslutet om LOV drevs igenom att det riskerar att påverka 
också kommunens egen regi med tomställda lägenheter och därmed försämrade intäkter som 
följd. Personalkostnader är en av största kostnaderna inom kommunens verksamheter och 
minskade ekonomiska resurser leder till neddragningar på personal i ett läge där vi istället 
behöver öka tryggheten, minska sjukskrivningarna och förbättra villkoren. Timanställda som 
hoppar mellan avdelningar, eller delade turer eller en uppsplittrande arbetsvardag för 
personalen är inte en bra lösning.  
 
Utöver det faktum att kommunfullmäktige beslutade om att privatisera verksamheterna 
kopplade till Bildhuggaren så var det också sättet som detta utfördes på som var under all 
kritik, då Förskolenämnden fick reda på att förskolan skulle gå från kommunal till privat i ett 
informationsärende.  
 

I Huddinge kommuns lokalförsörjningsprocess så står det klart och tydligt att strategiska 
vägval ska göras snarast och lyftas till politiskt beslut i ett tidigt skede. Beslutet som togs i 
september förra året om att ändra utförare för förskola och äldreboende i kvarteret 



Bildhuggaren är exempel på det motsatta. Att så hastigt och i sista minuten ändra 
förutsättningarna innebär att resurser i kommunens bolag och förvaltningar har tagits i 
anspråk utan att det egentligen finns några garantier för att det i slutänden blir en god 
verksamhet för Huddingeborna. 

 

Vi är besvikna över det moderatledda styrets hantering av projektet Bildhuggaren. 
Kommunfullmäktige har mot vår vilja dock beslutat att verksamhetslokalerna ska avyttras och 
verksamheterna privatiseras och vi ser inga möjligheter att ändra det beslutet utan att riskera 
att förlänga processen och därmed ta än mer av kommunens gemensamma resurser i 
anspråk. Det är beklagligt att det blir två olika huvudmän för äldreboendet och förskolan, när 
en bärande tanke i planeringen var vinsterna i att utnyttja gemensamma utrymmen samt 
överbrygga generationerna i verksamheterna. 
 
 
För Socialdemokraterna  
 
Sara Heelge Vikmång  
 

   

 

 

 

 

 

  



Huddinge kommun
Kommunstyrelsen
2021-09-22

Protokollsanteckning

Ärende 4, Försäljning av Bildhuggaren

Bildhuggaren byggdes i syfte att fungera som förskola och äldreboende, verksamheter som
skulle drivas i kommunal regi. Under processens gång bytte den styrande koalitionen
riktning och väljer nu att sälja byggnaden. Vi i Miljöpartiet är kritiska till hur koalitionen
hanterat ärendet och när man hösten 2020 gick ifrån de tidigare planerna på att driva
verksamheterna reserverade vi oss mot detta beslut.

Bildhuggaren var tänkt att skapa möten över generationsgränser. Det planerades också ett
“nattis”, förskoleverksamhet tillgängligt på obekväma tider, något som är väldigt viktigt för
föräldrar med arbetstid förlagd på kvällar och nätter. Att verksamheten nu kommer bedrivas i
privat regi innebär att kommunen förlorar möjligheten att styra över vilken sorts
förskoleverksamhet som kommer att bedrivas på sikt.

I detta skede konstaterar vi att förarbetet inför försäljningen verkar skötts bra, där
förvaltningen beaktat flera aspekter istället för att bara välja den köpare som bjudit högst. Vi
har alltså inga synpunkter på hur försäljningen skett, bara att den sker överhuvudtaget.

Miljöpartiet i Huddinge vill i framtiden se mer långsiktig planering av kommunala
verksamheter. Med bättre prognoser och mer gediget förarbete bör man inte behöva byta
riktning halvvägs in i bygget. Att försäljningen av Bildhuggaren går med vinst bör inte ses
som ett bevis på att projektet varit lyckat, bara att man minimerat skadan av den kortsiktighet
som styr så mycket av koalitionens arbete.

Miljöpartiet de gröna

Anders Lönroth Anders Abel



 
 

Huddinge kommun 

Kommunstyrelsen 

2021-09-22 

 

PROTOKOLLSANTECKNING 

 
Ärende 5: Kommunstyrelsens yttrande över 
inriktningsärende 2022-2024 
 
Huddinge är på många sätt en bra kommun att bo och verka i, men här finns också allvarliga 
utmaningar. Underfinansieringen och nedskärningarna i Huddinges välfärd har pågått i flera år 
och har lett till att lärartätheten i grundskolan är bland de lägsta i Sverige. Vi har också stora 
barngrupper i förskolan, många timvikarier inom äldreomsorgen och stora skillnader mellan 
våra olika bostadsområden. Huddinge är också en av de kommunerna i länet med högst 
sjukfrånvaro.  
 
Inriktningsärendet för budgeten bygger på den moderatledda koalitionens beslut om mål och 
budget som togs hösten 2020. Vi Socialdemokrater lade då fram ett eget budgetförslag som 
sätter välfärden först – den budgeten tillsammans med det förslag som vi lade fram för 
Delårsrapporten per den 31 maj 2021 om att satsa 6,5 mnkr på Huddinges äldre - vi menar 
hade gett bättre förutsättningar för våra verksamheter. Därför avstår vi från att delta i 
beslutet. 
 
 

För Socialdemokraterna 

 
Sara Heelge Vikmång  
 
 

 

 



 

 

Huddinge kommun 

Kommunstyrelsen 

2021-09-22 

 

 
 

Protokollsanteckning 

 

Ärende 5: Kommunstyrelsens yttrande över 

inriktningsärende 2022 – 2024 

I kommunstyrelsens inriktningsärende förklarar man att man fortsatt 
planerar att genomföra och möjliggöra för fler effektiviseringar 
(nedskärningar) inom både den egna verksamheten och de olika 
nämndernas verksamhetsområden för att spara in pengar. De 
kommungemensamma kostnaderna som man planerar att investera i är 
inom fortsatt digitalisering, nya trygghetskameror, säkerhetslösningar och 
såklart ett nytt kommunhus.  

Vänsterpartiet är väl medvetna om att projekten kostar pengar, speciellt 
det nya kommunhuset. Samtidigt kan vi inte blunda för att konsekvenserna 
av effektiviseringar hittills tyvärr oftast har inneburit en utökad arbetsbörda 
för prioriterad personal genom att man kapar exempelvis stödpersonal. 
När arbetsbördan redan är hög, så riskerar hälsan bland personalen 
försämras och i längden kunna leda till utbrändhet. Vi har redan sett de 
oroande siffrorna från bland annat grundskolan, där majoriteten av alla 
lärare redan flaggar för hög arbetsbörda med utökad dokumentation och 
låg tillgång till stöd. Det är någonting som märks främst i de socialt utsatta 
områdena i kommunen. De som drabbas hårdast av effektiviseringarna 
blir därför dessvärre de som har störst behov av stöd, hjälp och resurser 
och det går inte att ignorera att det blir en kvalitetsförsämring i 
verksamheterna. Även i inriktningsärendet påvisas de ojämlika villkoren 
som existerar mellan de olika kommundelarna; som syns på bland annat 
utbildningsnivå, hälsa, trivsel, trygghet och valdeltagande.  

Vi ställer oss också frågande till vilket effekt trygghetskamerorna kommer 
ha för effekt på brottsligheten och tryggheten i kommunen. Vi förstår 
tanken med kamerorna, men oroas över att detta åtgärderna framförallt 
blir symboliska än att de gör en praktisk skillnad för invånarna, speciellt 
när kostnaden är på 20 mnkr. Fler förberedande insatser i skolan, lika 
socioekonomiska villkor och avhopparverksamheter skulle vara ett bättre 
alternativ till att sänka brottsligheten. Dessa åtgärder skulle sikta in sig på 
kärnan av problemet till varför kriminaliteten från första början är ett 
alternativ, än att endast försöka bota symptomen av det.    



Huddinges invånare förtjänar samma levnadsvillkor och förutsättningar till 
ett gott liv och ett kvalitativt leverne. Nedskärningarna inom de olika 
områdena försvårar förbättringsarbetet genom att riskera fler 
sjukskrivningar och påskynda den redan ökade segregationen i 
kommunen. Inkludering och sammanhållning behöver skapas genom goda 
arbetsvillkor och en trygg tillvaro för kommunens invånare genom 
investeringar i välfärden, inte genom urvattnandet av den.  

 

Nujin Alacabek                                    Niklas Bougt 



Huddinge kommun
Kommunstyrelsen
2021-09-22

Protokollsanteckning

Ärende 5, Kommunstyrelsens yttrande över inriktningsärende 2022-2024

Inriktningsärendet för budgeten bygger på den moderatledda koalitionens förslag till mål och
budget som antogs hösten 2020. Vi i Miljöpartiet lade då fram ett eget budgetförslag som
utgick från de globala målen, Agenda 2030 och såg till de tre dimensionerna av hållbarhet,
ekologisk, social och ekonomisk hållbarhet. Då vårt budgetförslag hade inneburit andra
förutsättningar inför kommande år avstår vi från att delta i beslutet idag.

Miljöpartiet de gröna

Anders Lönroth Anders Abel



 

 

Huddinge kommun 

Kommunstyrelsen 

2021-09-10 

 

 

Förslag 

Ärende 6: Fördjupad utredning om nytt kommunhus 

 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

att den fördjupade utredningen om nytt kommunhus (med bilagor), godkänns 
med en tillkommande medborgardialog vilken genomförs inom en snar tid. 
 

 

Bakgrund 

Under hösten ska kommunen besluta om ett nytt kommunhus. Resultatet 
har landat i två alternativ för var kommunhuset ska vara. Det första 
alternativet är att det nuvarande kommunhuset byggs ut medan det andra 
alternativet är att ett nytt kommunhus byggs på Paradisbacken 33. Båda 
alternativen har sina fördelar nackdelar. Att bygga ut den nuvarande 
kommunhustomten med parkering skulle uppgå till ca 922 mnkr; och på 
Paradisbacken skulle kostnaderna uppgå till mellan 751 – 875 mnkr 
beroende på parkeringsmöjligheter. Den fördjupade utredningen visar att 
det mest kostnadseffektiva alternativet är Paradisbacken 33, där man 
samtidigt kan återanvända lokaler från Sjödalsgymnasiet, Vårdcentralen 
och Kulturskolan.  

Vänsterpartiet ställer sig generellt positiva till att det nya kommunhuset 
anläggs på Paradisbacken och att det styrs i egen regi. Med detta 
tillkommer ett par synpunkter som vi anser att man behöver beakta. Det 
första gäller parkeringsmöjligheterna kring det tilltänkta kommunhuset. 
Man har tänkt ett parkeringshus på Klockargården 4. Marken har 
komplicerade grundförhållanden och ligger i en sänka som riskerar att 
översvämmas vid skyfall. Det behövs en noga utarbetad plan för hur man 
ska kunna arbeta kring dessa förutsättningar. 

Det föreslås också en minskning av kontorsytorna från 25 kvm till endast 
12,5 kvm, vilket är en halvering. Öppna och mindre kontorsytor kan vara 
bra, men också bli problematiska då vissa förvaltningar hanterar 
sekretessbelagt material, så som Socialförvaltningen. Det var något som 
inte togs i beräkning när man anlade ett nytt kommunhus med öppna och 
effektiviserade kontorsytor på Lidingö. Det har lett till olika komplikationer 



och åtgärder i efterhand och därför anser vi att det är av stor vikt att ta 
detta i beaktning.  

Om alternativet Paradisbacken antas så kommer flera hyresgäster att få 
flytta sina lokaler, det gäller Sjödalsgymnasiet, Vårdcentralen och 
Kulturskolan. Utredningen säger att det finns flertalet alternativ till lokaler i 
centrala Huddinge för Vårdcentralen. Vi vill att man tar i beaktning att 
lokalerna är lättåtkomliga och kollektivtrafiknära, speciellt för äldre, 
funktionshindrade och sjuka där det är viktigt med både tillgänglighet och 
smidighet. 

Vi värdesätter kommunens invånare och deras synpunkter och byggandet 
av ett nytt kommunhus är enligt vår mening både ett stort och även 
kostsamt projekt. Flera befintligliga verksamheter påverkas och kommer 
behöva byta lokaler. Därför vill vi se att en medborgardialog mellan 
kommunen och invånarna för att informera vad som planeras och för att ta 
emot deras synpunkter i projektet. Det är viktigt att ge medborgarna en 
röst i projektet och tydliga svar på hur de olika verksamheterna kommer 
påverkas innan man går vidare med projektet. En tydlig medborgardialog 
skulle verka för en ökad förståelse och transparens mellan kommunen och 
invånarna.  

Till sist så verkar det inte finnas en utarbetad plan om vad som kommer 
hända med det nuvarande kommunhuset, om det andra alternativet skulle 
antas. Vänsterpartiet vill se en utarbetad plan kring vad lokalerna kommer 
att användas till. Detta i synnerhet då vi har föreningar som är i behov av 
lokaler för aktiviteter avseende barn -och unga, men vi ser också behovet 
av fler hyresrätter med rimliga hyror i centrala Huddinge. 

 

 

Nujin Alacabek                                        Niklas Bougt 

 

 



 

 
 

 

 

 

Kommunstyrelsen 2020-09-22 

 

 

Protokollsanteckning ärende 6, Fördjupad utredning om nytt kommunhus 

 

Drevvikenpartiet ser fördelarna med att samla kommunens och bolagens administrativa 

personal i ett och samma hus, istället för att sitta utspridda i ett stort antal olika 

byggnader. Nya arbetssätt och ökat distansarbete gör också att ytan per anställd kan 

minskas väsentligt.  

Drevvikenpartiet ser dock inte att utredningen tagit hänsyn till det faktum att frågan om 

en kommundelning fortfarande är högst aktuell och kan komma att genomföras innan ett 

nytt kommunhus står färdigt. Om en fjärdedel av kommunen skulle avskiljas och bilda 

en ny kommun måste det finnas en beredskap för att antalet personer som skulle arbeta i 

Huddinge kommuns nya kommunhus kan bli avsevärt färre. 

Vi ser inte heller att utredningen tagit i beaktande att den politiska organisationen har 

behov av avskilda, låsbara kontorsrum. 

 

För Drevvikenpartiet 

 

 

Ingalill Söderberg  Leif Dyrvall 

 

 

 

 

______________________ 

Drevvikenpartiet 

Tornslingan  

142 61 Trångsund 
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PROTOKOLLSANTECKNING 

 
Ärende 12: Detaljpan för del av Visättra 1:1 (Centralmarken) 
 
Socialdemokraterna välkomnar detaljplanen för Visättra 1:1. När Huddinge växer är det också 
viktigt att fler arbetsplatser skapas och att företag vill etablera sig i vår kommun.  
 
Vi ser dock med viss oro på tidsplanen för projektet som framstår som snålt tilltagen och vill 
lägga tyngd vid förvaltningens analys om att det kan skapa en risk för lägre kvalitet både inom 
och intill planområdet. Detaljplanen har en central och strategisk placering och det är av 
största vikt att den håller hög kvalitet då den sannolikt kommer att påverka kommande 
utveckling i området.  
 
Här förutsätter vi socialdemokrater att det fortsatta arbetet med detaljplanen kommer att 
präglas av transparens och en dialog över partigränserna så att projektet får de bästa 
förutsättningarna för att bli den attraktiva kontorsplats som vi önskar för området.  
 
 

För Socialdemokraterna 
 
Sara Heelge Vikmång  
 
 

 

 



Huddinge kommun 

Kommunstyrelsen 

2021-09-22 

Protokollsanteckning 

Ärende 12: Detaljplan för del av Visättra 1:1 

(Centralmarken) 

Vänsterpartiet ställer sig positiva till förslaget om exploateringen av 
området vid Visättra 1:1. Vi tycker att en ny planläggning för bebyggelse 
skulle gynna närområdet i Flemingsberg. Vi ser gärna att man satsar på 
att uppföra bostäder i området, framförallt hyresrätter. Det råder en stor 
efterfrågan på hyresrätter i hela regionen och det skulle vara en positiv 
utveckling för att komma åt den bostadsbrist som finns. Området ligger 
centralt med bara 400 meter från Flemingsbergs station och skulle bidra 
till en positiv utveckling för kommundelen. Men just i detta område 
framgick det att man inte kan framföra bostäder. 

Med detta sagt så vill Vänsterpartiet lyfta upp de eventuella problemen 
kring projektet, där tjänsteutlåtandet tydligt pekar på att tidsplanen är 
väldigt snäv och att mycket resurser kommer behöva läggas för att hålla 
sig till tidsplanen. Det riskerar i sin tur att påverka kvaliteten inom och intill 
området, där en lägre kvalitet främst skulle beröra hållbarhets- och 
barnperspektivet. Huddinge kommun ska både stå för ekologisk hållbarhet 
och sätta barnens bästa som främsta prioritering. Här är det viktig att vi 
inte gör några ”light” versioner eller nöjer oss med sämre kvalitet. Även 
dagvattenfrågan är viktig att beakta i det här området. 

Vi vill också påminna om vikten av att man som boende, studerande eller 
arbetande i Visättra måste kunna röra sig på ett säkert och tryggt sätt 
under tiden som det byggs här. Regulatorbron har varit föremål för 
renovering länge och under den tiden var det mycket rörigt och bristfällig 
information, men också belysning för resande som är beroende av 
kollektivtrafiken, men även gående.  
Att inkludera invånarna i planering av samhällsbyggandet genom 
medborgardialoger skapar transparens, bidrar till ett utökat perspektiv och 
förståelse kring kommuninvånarnas behov. Därför hade vi gärna sett en 
sådan göras här.  

Nujin Alacabek    Niklas Bougt 



Huddinge kommun
Kommunstyrelsen
2021-09-22

Protokollsanteckning

Ärende 12, Detaljplan för del av Visättra 1:1 (centralmarken)

Kommunstyrelsen ger förvaltningen i uppdrag att pröva en ny detaljplan för en del av
fastigheten Visättra 1:1 med syfte att möjliggöra byggandet av kontorslokaler. I samband
med beslutet lyfter förvaltningen att exploatören hoppas att planprocessen kan drivas inom
en snäv tidsplan. Miljöpartiet är generellt positiva till att kontorsverksamhet läggs i anslutning
till kollektivtrafik, här pendeltågsstationen Flemingsberg. Förutsatt att man inte tummar på
processens kvalitet vad gäller transparens ser vi heller inga problem med en snäv tidsram.

I det gällande planprogrammet är den aktuella platsen tänkt att inhysa större lokaler för
evenemang, till exempel en idrottsarena. En anläggning för evenemang är en del av
planprogrammets övergripande mål att skapa en mångsidig och funktionsblandad stads- och
bebyggelsemiljö.

Vi i Miljöpartiet är inte säkra på om Flemingsberg, som del av Stockholmsregionen, behöver
ännu en arena. Vi anser dock att om en större lokal för evenemang ska byggas så är
Visättra 1:1 en lämplig plats, kanske den enda lämpliga platsen i anslutning till
Flemingsbergs centrum. Om kommunen väljer att ändra inriktning och bygga kontorslokaler
på platsen ska man ta detta i beaktande, att man med stor sannolikhet omöjliggör den
tilltänkta arenan.

Även om just det här avsteget från planprogrammet är positivt så ser vi en generell risk med
att frångå tidigare planer. Strategiska dokument som till exempel planprogram tas fram för
att skapa en genomtänkt utveckling av kommunen. Om dessa underlag inte tas hänsyn till i
detaljplaneringen, och man istället går på vilka erbjudanden man får från byggherrar, så
förlorar man helhetsperspektivet. Det här beslutet får inte innebära att ytterligare justeringar
görs för att kompensera, då riskerar vi att i slutändan komma ganska långt ifrån den
ursprungliga planen.

Miljöpartiet de gröna

Anders Lönroth Anders Abel



 
 

Huddinge kommun 

Kommunstyrelsen 

2021-09-22 

 

PROTOKOLLSANTECKNING 

 
Ärende 13: Beslut om planbesked för Odalmanen 1 
 
Omvandlingen av fastigheten Odalmannen 1 från handel och kontor till bostäder bidrar till utveckling 
och förtätning av det befintliga bostadsområdet i Segeltorp vilket vi välkomnar. 
 
Fastighetsägaren önskade inledningsvis bygga flerbostadshus, men efter bearbetning vill man nu 
inrymma 11 bostadsenheter med radhus. För oss är det viktigt att få till en blandad bebyggelse med 
olika upplåtelseformer och storlekar på bostäder runt om i alla kommundelar. Vi vill dessutom särskilt 
betona vikten av att områden kompletteras med bostäder i upplåtelseformer som i dagsläget saknas 
eller som det är för få av. I det här läget skulle flerbostadshus bidragit till blandad bebyggelse och 
möjliggjort för villaägare i området som har behov av en lägenhet att bo kvar i samma område. 
Flerbostadshusen skulle givetvis anpassas till närområdet och vi vill understryka att det inte handlar 
om att bygga höghus. 
 
Socialdemokraterna ser också med oro över skolplatserna i området, då vi har som ambition att både 
höja antalet elever som kan gå i skola nära sin bostad – men också att kommunen kan behålla så 
många elever som möjligt i Huddinge.   

 

För Socialdemokraterna 
 
Sara Heelge Vikmång  
 
 

 

 



Huddinge kommun
Kommunstyrelsen
2021-09-22

Protokollsanteckning

Ärende 13, Beslut om planbesked för Odalmannen 1 i Segeltorp

Kommunstyrelsen fattar beslut om planbesked för Odalmannen 1 i Segeltorp. Miljöpartiet
ställer sig positiva till förtätning av området. Vi ser dock gärna ytterligare förtätning i form av
mindre flerfamiljshus/lägenhetshus snarare än radhus.

Kommunens översiktsplan fastställer att “blandade upplåtelseformer och bostadstyper
eftersträvas i samtliga områden för att öka sammanhållningen, möjliggöra bostadskarriär och
för att det ska vara möjligt att bo kvar i området oberoende av livssituation”. Att Odalmannen
1 i Segeltorp nu ges planbesked för förtätning är en möjlighet att omsätta detta övergripande
mål i praktiken.

I fallet Odalmannen 1 ser vi ytterligare potential vad gäller förtätning och ser lägenhetshus
som ett bättre alternativ än radhus. Detta skulle till exempel göra det lättare för familjer som
separerar och behöver en ny bostad i närheten av det tidigare gemensamma huset, eller
äldre som vill lämna ansvaret i villaboende och bo kvar i samma område. I en tidigare
ansökan föreslogs nybyggnad som skulle innebära 50-60 nya bostäder på fastigheten. I det
nya förslaget finns bara 11 bostäder. Att på samma yta möjliggöra ytterligare 40 bostäder ser
vi som mycket positivt. Vi ser gärna att ett alternativ med fler bostäder utreds ytterligare. I
samband med att planuppdrag läggs för fastigheten kommer vi att driva att det blir ett sådant
breddat uppdrag.

Utöver de sociala värden som en blandad bebyggelse ger innebär förtätning av existerande
bebyggelse också att närliggande naturområden i högre utsträckning kan bevaras, istället för
att dessa används för att bygga glesare. Odalmannen 1 är en gammal industrifastighet som
saknar naturvärden och är därmed en lämplig plats att bygga.

Miljöpartiet de gröna

Anders Lönroth Anders Abel



 
 

Huddinge kommun 

Kommunstyrelsen 

2021-09-22 

 

PROTOKOLLSANTECKNING 

 
Ärende 16: Genomförandebeslut för upprustning av 
Printzparken 
 
Det ska vara attraktivt för barnfamiljer att bo i Huddinge. Lekplatser som är till för alla barn 
och som uppmuntrar till lek och rörelse utomhus, bidrar både till gemenskap, barns kreativa 
utveckling och bättre folkhälsa. Lekplatser är också en mötesplats för såväl barn som föräldrar 
och de bör vara tillgängliga även i områden där radhus och villor dominerar.  
 
Att ha möjlighet till lek och rörelse nära sitt hem tillför ofta mervärden för de boende, inte 
minst i de områden som i dag nästan helt saknar platser som vi gemensamt ansvarar för.  
 
I ett rikt samhälle finns det många mötesplatser där vi kan träffas och knyta nya kontakter. 
När Huddinge växer behöver utbudet på lekplatser öka. Printzparken finns i Huddinge 
kommuns lekplatsprogram från 2013 som en av parkerna i kommunen som behöver rustas 
upp. Vi välkomnar det då parken är uppskattad av de boende i området..  
 
Det bör samtidigt framhållas att det finns ont om lekplatser i kommundelen – även om Huge 
Bostäders lekplatser räknas in – och att nedläggningen av Trångsunds bibliotek innebar än 
färre platser för småbarnsföräldrar att ta med sina barn. 
 
Vi ser därför fram emot upprustningen av Printzparken och vi hoppas att den kan bidra till 
mycket lek och gemenskap många år framöver, samtidigt som vi gärna ser att ytterligare 
lekplatser och aktivitetsytor för barn i de centrala delarna av Trångsund kan tillkomma.  
 
 

För Socialdemokraterna 
 
Sara Heelge Vikmång  
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Protokollsanteckning 

Ärende 16: Genomförandebeslut för upprustning av lekplats 

Printzparken 

Lekplatsen Printzparken har funnits med i Lekplatsprogrammet sedan 

2013 över lekplatser som behöver rustas upp. Lekplatsen är idag i stort 

behov av en upprustning. Planen är att lekparken ska få ett större utbud 

av aktiviteter som inkluderar fler åldersgrupper än vad den gör idag; en så 

kallad temalekplats. Temat är ”Ek-ologi”, vilket kopplar samman till 

parkens ekar och de djur som lever i och av eken. Visionen är att 

lekplatsen på så sätt ska fungera som en samlingspunkt och mötesplats 

för invånarna i Stortorp. Projektet finns med i mål och budgeten för 2021 

och beräknas uppgå till 7 miljoner kronor och planeras att starta under 

hösten det här året och slutföras nästa år. 

Vänsterpartiet ställer sig positiva till beslutet om att rusta upp 

Printzparken. Det skulle ha positiva effekter för de boende i närområdet, 

då fler barn välkomnas till att leka och utvecklas genom det breddade 

utbudet av aktiviteter när naturen. Det kreativa utnyttjandet av tematiken 

kring närliggande flora ses ser vi också som positivt och i linje med 

hållbarhetsperspektivet. Det vi ställer oss frågande till är hur belysningen i 

parken kommer användas. I beskrivningen talar man om att belysningen 

får egen styrning och kan släckas nattetid, när parkbelysning vanligtvis 

följer samma ljusstyrning som gatubelysningen. Vänsterpartiet har tidigare 

lagt en motion om en feministisk stadsplanering, där väl upplysta 

gångvägar och parker är viktigt för att skapa en ökad trygghet. Speciellt i 

under nattetid eller vintertid, när det är mörkt en större delar av dygnet. Vi 

undrar därför om det kommer att uppfyllas i lekparken, då det finns små 

stugor, träd och buskar i och runt parken som kan skymma sikten.  

 

Nujin Alacabek                       Niklas Bougt 
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Protokollsanteckning 
 
 
 

Ärende 17: Genomförandebeslut för upprustning av Kräpplaparken 
 
 

Kristdemokraterna ser med stor tillfredställelse på att ännu en av Huddinges parker rustas upp i 
enlighet med kommunens parkprogram och lekplatsprogram. Kräpplaparken är en förhållandevis stor 
parkyta med ett angränsande mindre naturområde som sedan länge varit ganska dåligt utnyttjat. Här 
finns utrymme att skapa betydligt bättre lekmöjligheter än vad den nuvarande mycket begränsade 
lekytan medger. 

Genom Kräpplaparken rör sig idag många personer från angränsande villaområden men också från 
hela Hagsätra, eftersom diagonalen genom parken är den genaste vägen till Stuvsta pendeltågsstation. 
I det förslag som visas i ärendets bilaga 1 – Illustrationsplan – har parken förlorat denna diagonal, 
vilket särskilt för fotgängare kommer att upplevas som negativt. Ett antal yttranden i 
medborgardialogen påpekar just att parken inte bör utformas så att den blir ett hinder för att ta sig till 
pendeltågsstationen. 

Om gångvägarna blir omvägar finns en uppenbar risk att verklighetens fotgängare istället väljer andra 
stråk och att de planerade gräsytorna i realiteten korsas av leriga gångstigar. För att parken ska 
uppmuntra till gång, cykel och kollektivtrafik och upplevas som trygg och väl underhållen även långt 
efter att den anlagts önskar vi att utformningen i den fortsatta processen justeras så att en diagonal 
gångväg i någon form behålls genom parken. 

 
 
Huddinge den 22 september 2021 
 
 
 
 
 
 
Karl Henriksson   Rolf Johansson  
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Protokollsanteckning

Ärende 17, Genomförandebeslut för upprustning av Kräpplaparken

Upprustningen av Kräpplaparken innebär en mer tillgänglig och välkomnande park för
invånare i olika åldrar. Parkens yta har två funktioner, dels som park, dels som gång och
cykelstråk. Miljöpartiet ifrågasätter om parkens nya utformning i tillräcklig utsträckning tagit
hänsyn till parkområdets andra funktion, som genomfartsområde för gång och cykel.

Vi ser detta som ett exempel på ett mer generellt problem i kommunens organisation - det
tas för få initiativ till samverkan och dialog mellan såväl enheter som avdelningar och
förvaltningar. Vi tror att utformningen av cykel och gångstråk hade kunnat bli bättre av en
tidigare dialog med trafikplanerare, där man tidigt insett parkens dubbla funktioner. I
Utlåtande efter dialog - PM (KS-2020/2074) kommenterar förvaltningen att trafikplanerare
och trafikprojektörrer varit inkopplade i arbetet med parken efter medborgardialogen, men
frågan är alltså om detta kunde skett ännu tidigare.

Vi i Miljöpartiet är övertygade om att cyklister, gångtrafikanter och lekande barn kan samsas
i Kräpplaparken. Att upprustningen av parken inte tog hänsyn till dess funktion som
knutpunkt för gång och cykeltrafik i ett tidigt skede riskerar dock skapa konflikter. Dessa
konflikter hade kunnat undvikas, men då krävs en organisation som redan vid skiss-stadiet
ser till flera perspektiv.

Vi saknar det politiska ledarskapet som tar hand om stuprörsproblematiken i kommunen

Miljöpartiet de gröna

Anders Lönroth Anders Abel
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Ordförandeförslag ärende 18 – Remiss Kollektivtrafikplan 2050 
– svar på remiss från Trafikförvaltningen, Region Stockholm 

 
Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens beslut  

 

1. Kommunstyrelsen godkänner förvaltningens förslag till yttrande gällande 

Remiss Kollektivtrafikplan 2050 enligt bilaga 1 till tjänsteutlåtande daterat 

den 29 juni 2021 med följande tillägg som sista mening i andra stycket 

under rubriken ”Mål och uppfyllelse: Utifrån alla de olika åtgärder som 

regionen och kommunerna ansvarar för anser kommunen också att den 

övergripande ambitionsnivån för andelen kollektivtrafik 2050 borde vara 

högre. 

 

2. Enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

 

 

 

Daniel Dronjak (M) 

Kommunstyrelsens ordförande 
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Förslag 

 

Ärende 18: Remiss Kollektivtrafiksplan 2050 – svar på 

remiss från Trafikförvaltningen, Region Stockholm 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens beslut 

 

att Vänsterpartiets synpunkter nedan blir Huddinge kommuns svar på 
remissen avseende Kollektivtrafikplan 2050 från Trafikförvaltningen och 
Region Stockholm. 

 

Bakgrund 

Trafikverkets remiss för kollektivtrafikplanen 2050, bjuder in till 
förbättringar av kollektivtrafiken i kommunen och regionen. Att det finns 
planer på att utöka kombinationsresandet via kollektivtrafiken med cykel 
och fler cykelparkeringar vid knutpunkter är något Vänsterpartiet ser 
positivt på. Det är också bra att förbindelserna mellan områden som 
Kungens kurva – Skärholmen och Flemingsberg.  

Vi ser också en viss problematik med planen då den är återkommande 
otydlig och misslyckas med att belysa behoven genom analysmodellen 
och målpunkterna för kommunen. De tre fokusområdena: Sammanhållen 
och tillväxtskapande region; resurseffektivt kollektivtrafiksystem; och 
konkurrenskraftigt kollektivtrafiksystem fokuserar främst på kapacitets- och 
restidsbrister och inte lika mycket på potentialen kring överflyttning av 
motoriserad trafik till kollektivtrafiken. Det anser vi är problematiskt, då det 
inte tar hållbarhetsperspektivet i tillräckligt stor beaktning – som i sin tur 
påverkar den ekologiskt hållbara utvecklingen i kommunen. Att prioritera 
kollektivtrafiken är också ett viktigt verktyg för att motverka bilismen och 
därför behövs nya cykelleder prioriteras som en del av avlastningen för 
både kollektivtrafiken och klimatpåverkan. 



Vänsterpartiet tycker också att mer behöver göras för att kollektivtrafiken 
ska bli tillgänglig för alla, både genom utökade linjer men också ur 
ekonomisk aspekt. Kollektivtrafiken har en bärande funktion för väldigt 
många då främst yngre, kvinnor, äldre och låginkomsttagare är beroende 
av den. Ett återkommande problem är de höga kostnaderna för 
månadskort och biljetter. Ett månadskort för en vuxen kostar idag 950 
SEK och en enkelbiljett som gäller i 75 minuter kostar 38 SEK. Priset på 
dessa ökar årligen och ligger dessutom väldigt högt om man jämför med 
resterande EU-länder. En endagsbiljett från SL kostar exempelvis i 
genomsnitt 160 SEK medan en likadan i Berlin kostar ca 70 SEK – 
priserna mellan biljetterna i Sverige är nästan dubblerade jämfört med 
motsvarande biljetter i EU. Stockholms lokaltrafik är dessutom bland 
världens dyraste enligt en sammanställning som The Independent har 
gjort. Om man har en större familj, låg inkomst eller lever på sin pension 
så kan det vara svårt att ha råd med månadskort. Kollektivtrafiken ska 
vara ekonomiskt tillgänglig för alla. Därför föreslår vi fortsatt en nolltaxa för 
att bidra till en ekonomisk- och socialt hållbar kollektivtrafik. Vi lyckades 
även förra mandatperioden driva igenom avgiftsfri kollektivtrafik under 
sommarloven för barn och unga. Denna satsning togs dock bort då 
januariöverenskommelsen ingicks mellan regeringen, C och L. Vi hade 
gärna sett att denna satsning blev permanent eftersom den var väldigt 
uppskattad bland många barnfamiljer och ungdomar. 

 

Huddinge 

På lokal nivå så noterar vi att man främst prioriterar de kommuncentrala 
delarna och deras kopplingar till regionskärnorna och glömmer behoven i 
de mindre kommundelarna. Östra Huddinge behandlas inte, även om 
befolkningsmängden är som i en mindre kommun. Det finns inga bra 
förbindelser med kollektivtrafiken till centrala Stockholm från Skogås och 
Trångsund mer än pendeltågslinjen. De östra delarna är därför isolerade 
från ett kollektivtrafiksperspektiv och motverkar därför målet för en ökad 
social hållbarhet. Det behövs en tydligare plan för hur man ska åtgärda 
behovet för den östra kommundelen.  

Vi föreslår därför att fler busslinjer behövs för att sammankoppla östra 
Huddinge med Stockholms centrala delar. Det är för att motverka en 
isolerande effekt för bland annat Skogås och Trångsund, men också för 
att avlasta pendeltågslinjen. Vi föreslår också att en direktbusslinje mellan 
Huddinge C och city för att avlasta pendeltågslinjen mellan Stockholm C 
och Södertälje. Vidare behöver anländande av bussar matcha avgångar 
för pendeltåg mycket bättre om det ska vara meningsfullt och tidseffektivt 
att resa med kollektivtrafiken.  

Vi vill stå för en politik som prioriterar åtkomsten för en hållbar 
kollektivtrafikplan för alla kommunens invånare, inte bara de som bor i 
kommunens centrala delar eller har en tillräckligt god ekonomi. 



 

 

Södertörnsgemensamma yttrandet 

Vi avstår slutligen från att delta i de delar av det Södertörnsgemensamma 
yttrandet där man förespråkar byggandet av Tvärförbindelse Södertörn 
och vill påskynda denna. Vi står inte bakom byggandet av tvärförbindelsen 
eftersom vi menar att den kommer bidra till ökad bilism och kommer att 
innebära ingrepp på djur- och naturliv, men även folkhälsan för alla de 
medborgare som bor i de områden där den planeras att dras (särskilt i 
ytläge). 

 

 

Nujin Alacabek                                        Niklas Bougt 
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Reservation

Ärende 18, Remiss Kollektivtrafikplan 2050 – svar på remiss från

Trafikförvaltningen, Region Stockholm

Vi i Miljöpartiet yrkade avslag på ordförandeförslagets andra punkt. Vi reserverar oss därför
mot att Kommunstyrelsen bifallit andra punkten och godkänt det Södertörnsgemensamma
remissyttrandet.

Södertörnskommunernas gemensamma remissyttrande beskriver Tvärförbindelsen
Södertörn som “avgörande för tillgängligheten och skapar förutsättningar för effektiv
kollektivtrafik”. Miljöpartiet kan inte ställa sig bakom en sådan formulering då vi vidhåller att
Tvärförbindelsen tvärtom inte bara fördelar resurser bort från satsningar på kollektivtrafik till
förmån för ytterligare biltrafik utan också ökar bilens konkurrenskraft gentemot
kollektivtrafiken.

Övriga synpunkter
Miljöpartiet ställer sig bakom ordförandeförslagets första punkt och är särskilt positiva till det
tillägg som föreslås där Huddinge kommun efterfrågar en högre ambitionsnivå för andelen
kollektivtrafik 2050. Att andelen resor med kollektivtrafik ökar på bekostnad av resor med bil
ser vi som en absolut förutsättning för att nå uppsatta klimatmål.

Vi vill dock uppmärksamma den moderatledda koalitionens dubbla budskap där man efter att
enträget drivit frågan om utbyggnad av bilvägar nu vänder och uppmanar regionen till mer
ambitiösa satsningar på kollektivtrafik. Det är hyckleri att inte erkänna sitt tidigare vurmande
för vägbyggen som stärker privatbilismen i ett sådant här ärende.

Miljöpartiet de gröna

Anders Lönroth Anders Abel



 

Kommunstyrelsen 22 september 2021 

 

Protokollsanteckning 

 

 

Ärende 18: Remiss Kollektivtrafikplan 2050 – svar på remiss från Trafikförvaltningen, 

Region Stockholm 

 

Centerpartiet välkomnar den långsiktiga tidshorisonten till år 2050 för regionens viktiga 

kollektivtrafik. I förslaget till kommunens svar finns flera viktiga frågor med, såsom en 

skärpning av skip stop i form av konsekvensutredning samt betydelsen av fritidsresor, 

kombinationsresor och resor på vatten. Det är också viktigt att öka kollektivtrafikens 

attraktivitet och att ha ett ambitiöst mål för dess andel 2050. 

 

Som både regionen och kommunstyrelsens förvaltning lyfter fram behöver kopplingarna 

stärkas mellan regionala stadskärnor och andra centrumoråden. Centerpartiet vill därför 

utreda ett nytt kollektivtrafikstråk mellan Huddinge centrum och Kungens kurva i form av 

en elbusslinje via Åvägen och befintlig vägsträckning genom Gömmarens naturreservat 

(Brandvägen). Det skulle kunna bidra med snabbare resvägar och ökad attraktivitet för 

kollektivtrafiken, samtidigt som intrånget i naturen minimeras genom att använda 

befintlig sträckning. Centerpartiet är av uppfattningen att detta bör utredas såväl inom 

ramen för kollektivtrafikförsörjningen som inom kommunens översiktsplanering. 

 

 

För Centerpartiet 

 

Henrik Juhlin 
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PROTOKOLLSANTECKNING 

 
Ärende 22: Ny valdistriksindelning i Huddinge kommun 
 

Huddinge är på många sätt en bra kommun att bo och leva i. Samtidigt präglas kommunen på flera 

områden av stor ojämlikhet. Ett av dessa områden är valdeltagandet, där skillnaderna mellan de 

valdistrikten med högst valdeltagande och de med lägst tillhör de största i landet. Demokratins 

välmående i Huddinge kan mätas på många olika sätt, men andelen kommuninvånare som deltar i de 

allmänna valen förblir det främsta exemplet. 

 

Socialdemokraterna vill därför se ett arbete som syftar till att öka delaktigheten och valdeltagandet i 

kommunen. Särskilt som det efter det senaste valet stod klart att valdeltagandet i områden som 

Flemingsberg, Skogås och Vårby var lägre än tidigare år.  

 

Många olika åtgärder behövs för att höja valdeltagandet, men det handlar bl.a. om att vallokalerna bör 

vara kända platser och byggnader som är nära och enkla att hitta till, att trängsel och köbildning kan 

undvikas, och att möjligheten att få ett bra mottagande och god information i vallokalerna är 

densamma i alla kommundelar.  

 

Vi är därför glada att en översyn av valdistriktsindelningen nu har gjorts och ser fram emot att i en 

bred diskussion över partigränserna fatta beslut om åtgärder som främjar ett ökat valdeltagande i 

Huddinge.  

 

 

För Socialdemokraterna 
 
Sara Heelge Vikmång  
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Protokollsanteckning 

 

Ärende 22: Ny valdistriktsindelning i Huddinge 

Vi välkomnar förslaget att valdistrikten i Huddinge ökar från 60 till 64. Detta behövs 

framförallt för att undvika långa köer utanför vallokalerna, för att göra det smidigt att 

rösta för medborgarna, men även för att inte öka arbetsbelastningen för valarbetarna. 

Det ser också till att valdistrikten blir ungefär lika stora.  

Det är viktigt att förutsättningarna för att valen ska kunna genomföras på ett smidigt 

och säkert sätt utvecklas och att vi tar lärdom av de utvärderingar som vi har efter 

varje valår.  

Med ett nytt valår framför oss snart, så hoppas vi att kommunen också jobbar särskilt 

med att öka valdeltagande i de kommundelar där valdeltagandet är lågt (Vårby, 

Flemingsberg och Skogås). Det är ett arbete som är nödvändigt för att stärka 

demokratin och inkludera alla i kommunen i den. 

 

 

Nujin Alacabek                                            Niklas Bougt 
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RESERVATION 

 
Ärende 23: Avbryt avvecklingen av den kommunala 
hemtjänsten – svar på motion väckt av Sara Heelge Vikmång 
(S), Nujin Alacabek (V) och Anders Lönroth (MP) 
 
 

Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet reserverar sig till förmån för den 
gemensamma motionen. 
 
Bakgrund 
 
Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet har idag röstat för att bifalla förslaget i 

vår gemensamma motion om att kommunen ska ha en hemtjänst i egen regi som ett 

alternativ för de äldre i Huddinge.  

 

Förslaget är motiverat då det finns skrivningar i den moderatledda koalitionens budget och 

verksamhetsplaner om att verksamheter som över tid inte lyckas uppnå en ekonomi i balans 

ska avvecklas. Dessa skrivningar innebär att hemtjänsten som verksamhet fortsatt är utsatt 

för risker om eventuell avveckling så länge det inte finns ett beslut i kommunfullmäktige om 

att Huddinge kommun ska erbjuda en hemtjänst i egen regi.  

Huddinge är på många sätt en bra kommun att bo och verka i, men här finns också allvarliga 

utmaningar. Underfinansieringen och nedskärningarna i Huddinges välfärd har pågått i flera år 

och tyvärr ser vi hur detta påverkar våra verksamheter, personalen och sjukfrånvaron.  

Coronapandemin har dessutom blottat de brister som funnits inom äldreomsorgen under en 

lång tid. Det har varit ett svårt bemanningsläge och många i personalen har idag vikariat eller 

deltidsanställningar och behovet av rätt kompetens, samordningsmöjligheter och trygga 

anställningar har blivit tydliga.  



De som har byggt vårt land och vår välfärd ska känna en trygghet i att det finns en kommunal 

äldreomsorg av hög kvalitet när de väl behöver den. Enligt oss bygger valfriheten på att 

äldreomsorg i egen regi finns med bland alternativen. Huddinge kommun har också ett behov 

av att snabbt kunna erbjuda hemtjänst om en privat utförare plötsligt inte kan leverera. Vi har 

vid flera tillfällen redan hamnat i en situation där den kommunala hemtjänsten fått överta 

kunder med mycket kort varsel, det är alltså en trygghetsfråga att ha kvar hemtjänst i egen regi.  

Huddinges kommunala hemtjänst omsätter ca 70 miljoner kronor om året. Det är en betydande 

verksamhet i kommunen, inte bara för de 750 brukare som använder sig av tjänsten utan också 

för kommunen som helhet. Dessutom har ju en majoritet av de äldre i Huddinge kommun som 

behöver hemtjänst valt den kommunala hemtjänsten, vilket är ett tydligt skäl till varför ett 

beslut om att Huddinge kommun ska kunna erbjuda äldreomsorg behövs.  

 
 

För Socialdemokraterna                       För Vänsterpartiet                              För Miljöpartiet 
 
Sara Heelge Vikmång                            Nujin Alacabek                                   Anders Lönroth 
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Ärende 28: SOU 2021:61 Utvisning på grund av brott - ett 

skärpt regelverk 

Regeringen beslutade 30 april 2020 att en särskild utredare skulle se över 

reglerna kring utvisning på grund av brott. Syftet har varit att se över hur 

åtgärderna kan skärpas kring hedersrelaterade brott och hatbrott, att ge 

brottsoffer ett stärkt skydd mot utvisning genom utökad betänketid i 

utredningarna och att kunna återkalla uppehållstillstånd när brott har 

begåtts.  

Utvisning ska kunna prövas om brottet har ett visst allvar eller risk för ökad 

brottslighet i landet. Det ges exempel av brottens karaktär, som om brottet 

har inneburit ett angrepp på en människas liv, hälsa, frid, frihet eller en 

påtaglig integritetskränkning. Man vill kunna pröva en person för utvisning 

om straffvärdet är lägre än sex månader och att kriterierna i prövningen 

ändras till hur väl utlänningen har etablerat sig i det svenska samhället 

samtidigt kravet på hur länge personen har varit i Sverige tas bort. Man vill 

även ta bort förbudet mot att utvisa personer som kommit till Sverige som 

barn och istället införa kvalificerade krav för utvisning.  

Vänsterpartiet sätter sig inte emot konsekvenser mot hedersvåld eller 

hatbrott. Vi ser dock en problematik kring hur man har valt att gå till väga i 

betänkandet. Det grundar sig i att en skärpning kan påverka barn med 

utländsk bakgrund, som kommit till landet som barn. En utvisning i sig är 

en allvarlig konsekvens, men blir än mer problematisk om personen inte 

har en anknytning till sitt födelseland mer än att hen fötts där. Det finns 

ingen garanti kring att personer har anknytning till en familj i födelselandet 

om de har vuxit upp i Sverige. Det man borde fråga sig är hur mycket 

valmöjligheter ett barn som emigrerat till Sverige har? Ett barn har inte 

samma möjligheter till att bestämma var hen ska bo som vuxna och de 

man har att förlita sig på är ofta släkt och vänner. Man hamnar därför ofta i 

segregerade områden, då bostadskön är lägre i de områdena än i mindre 

invandrartäta och ”attraktiva” områden där man förväntas stå i kö uppemot 



25 år. Det tar jämförelsevis 8–9 år att få en bostad i Vårby eller 

Flemingsberg. Det behöver byggas betydligt fler hyreslägenheter med 

rimliga hyror och det råder en brist på hyresbostäder i Stockholm. Risken 

blir större segregeras och integrationsprocessen blir svårare om man från 

början inte har fått möjligheten att bo i ett område där chansen att 

integreras är liten. Att ta bort perspektivet för hur länge en person har 

befunnit sig i landet är också förvånande, då det borde vara en principiell 

grund för att kunna lägga grund till en så pass allvarlig konsekvens som 

utvisning.  

Utredaren säger själv i remissen att det finns praktiska och principiella 

invändningar kring förslaget. Att en domstol som prövar ett åtal mot en 

utlänning även utan yrkande per automatik kan utreda kriterier för 

eventuell utvisning, ser vi som problematiskt. Gränsdragningen och 

definitionen av bakgrund, ålder och integrering i samhället är godtycklig 

och vi anser att det därför inte tas hänsyn till barnperspektivet eller en 

tillräckligt tydlig grund för så pass allvarliga rättsliga konsekvenser som 

utvisning. Därtill måste varje individ få rimliga förutsättningar och rätt 

verktyg att kunna integreras, bostad, utbildning och arbete är tre viktiga 

sådana. 

 

 

Nujin Alacabek                   Niklas Bougt  
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